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∆ΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ ΠΡΑΚΤΙΚΟΥ  

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗΣ  06/2009 

 

ΑΠΟΦΑΣΗ  082/2009  

Στην Καλαµάτα σήµερα, την 20η Φεβρουαρίου 2009, ηµέρα Παρασκευή                                                                                                                              
και ώρα 8:00 µ.µ., στην αίθουσα του ∆ηµοτικού Συµβουλίου του ∆ηµαρχιακού Καταστήµατος 
της οδού Αριστοµένους αριθµός 28, συνέρχεται στην 6η/2008 συνεδρίαση το ∆ηµοτικό 
Συµβούλιο του ∆ήµου Καλαµάτας, µετά την από 13-2-2009 πρόσκληση του κ. Προέδρου, η 
οποία επιδόθηκε σύµφωνα µε το νόµο. 
 

Παραβρίσκονται στη συνεδρίαση από τα µέλη του Σώµατος οι κ.κ. : 1) Καρατζέας Παναγιώτης,  
Πρόεδρος του Σώµατος (προσέλευση στην υπ’ αριθµ. 75 απόφαση), 2) Αθανασόπουλος 
Κων/νος, 3) Αλευράς ∆ιονύσιος, 4)  Γιαννακούλας Γρηγόριος, 5) Γουρδέας Ανδρέας, 6) 
∆ικαιουλάκος Βασίλειος (αποχώρηση στην υπ’ αριθµ. 82 απόφαση), 7) Ηλιόπουλος Αθανάσιος, 
8) Ηλιόπουλος Ιωάννης (προσέλευση στην υπ’ αριθ. 75 απόφαση), 9) Ηλιόπουλος Παναγιώτης, 
10) Καµβυσίδης Ιωάννης, 11) Κλείδωνας Θεοφάνης, 12) Κοσµόπουλος Βασίλειος (αποχώρηση 
στην υπ’ αριθµ. 75 απόφαση), 13) Κουδούνης Αργύριος, 14) Κουρκουτάς Γεώργιος, 15) 
Λαγανάκος Γεώργιος, 16) Μιχαλόπουλος Σωτήριος, 17) Μπάκας Ιωάννης (προσέλευση στην υπ’ 
αριθµ. 75 απόφαση), 18) Μπασακίδης Νικόλαος, 19) Νταγιόπουλος Γεώργιος, 20) 
Παπαµικρούλης Παναγιώτης, 21) Πολίτης ∆ηµήτριος, 22) Ράλλης Γεώργιος, 23) Σπίνος 
Γεώργιος, 24) Τσακαλάκου Σταυρούλα  και 25) Τσερώνης Κων/νος.  
 
∆εν παραβρίσκονται, αν και κλήθηκαν νόµιµα, οι δηµοτικοί σύµβουλοι κ.κ.:1) Μπάκας 
∆ηµήτριος και 2) Οικονοµάκου Μαρία.  
 
 
 
Στη συνεδρίαση επίσης προσκλήθηκε, σύµφωνα µε την υπ’ αριθ. 39/2007 απόφαση του 
∆ηµοτικού Συµβουλίου, και ο επικεφαλής του συνδυασµού «∆ηµοτική Αγωνιστική Κίνηση 
Καλαµάτας» κ. Νικόλαος ∆ιασάκος, ο οποίος δεν παραβρίσκεται.  
 
 
Αφού επιτυγχάνεται έτσι νόµιµη απαρτία, η Προεδρεύουσα κα Τσακαλάκου Σταυρούλα, 
Αντιπρόεδρος του Σώµατος,  κηρύσσει την έναρξη της  συνεδρίασης παρουσία του ∆ηµάρχου  
Καλαµάτας  κ. Παναγιώτη  Ε. Νίκα.  
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……………………………………………………………………………………………………………... 

Στη συνέχεια εισάγεται από τον κ. Πρόεδρο για συζήτηση το 8ο θέµα της ηµερήσιας διάταξης 
µε τίτλο : 

Λύση έµµισθης εντολής δικηγόρου. 
 
 
Στη συνεδρίαση κατά τη συζήτηση του θέµατος αυτού προσκλήθηκε, µε το υπ΄ αριθµ. 
3424/13-2-2009 σχετικό έγγραφο του Προέδρου του ∆ηµοτικού Συµβουλίου που του 
επιδόθηκε σύµφωνα µε τα όσα ο νόµος ορίζει, και παραβρίσκεται ο δικηγόρος του ∆ήµου κ. 
Μανιάτης Αντώνιος τη λύση της έµµισθης εντολής του οποίου αφορά το συγκεκριµένο θέµα.  
 
Η σχετική εισήγηση του Γενικού Γραµµατέα του ∆ήµου, κ. Κουτσογιαννόπουλου Παναγιώτη, 
που ήταν στο φάκελο του θέµατος προς ενηµέρωση, έχει αναλυτικά ως εξής: 
 
 
«ΕΙΣΗΓΗΣΗ ΜΕ ΘΕΜΑ: ΛΥΣΗ ΕΜΜΙΣΘΗΣ ΕΝΤΟΛΗΣ ∆ΙΚΗΓΟΡΟΥ  

                       κ. Αντωνίου Μανιάτη 
 
Εισαγωγή 
 

Κατά τη διάρκεια του έτους 2007 στελεχώθηκε η Νοµική Υπηρεσία του ∆ήµου Καλαµάτας 

µε τρείς δικηγόρους µε έµµισθη εντολή σύµφωνα µε το άρθρο 165 του Ν. 3584/2007 ΦΕΚ 

Α΄ 143/28.6.2007 «Κώδικας Κατάστασης ∆ηµοτικών και     Κοινοτικών Υπαλλήλων» και τον 

ισχύοντα Οργανισµό Εσωτερικής Υπηρεσίας του ∆ήµου Καλαµάτας που δηµοσιεύθηκε στο 

ΦΕΚ 1902/Β΄/30.12.2005, όπως έχει τροποποιηθεί και ισχύει σήµερα. 

Η διαρκής παρουσία δικηγόρου είναι αδήριτη  ανάγκη  για την εύρυθµη 

λειτουργίας του ∆ήµου, ώστε να υπάρχει ανά πάσα στιγµή νοµική στήριξη του ∆ηµάρχου 

και των Υπηρεσιών προκειµένου να αντιµετωπίζονται άµεσα τα νοµικής φύσεως 

προβλήµατα που αναφύονται. Εκ του λόγου τούτου προσελήφθησαν τρείς (3) δικηγόροι µε 

έµµισθη εντολή και µε την 17953/6.8.2007 απόφαση ∆ηµάρχου ορίστηκε τετράωρη 

καθηµερινή παρουσία για κάθε ένα από τους δικηγόρους της Νοµικής Υπηρεσίας. 

Η απόφαση αυτή δεν προσεβλήθη από κανένα, φυσικά ούτε από τον κ. Μανιάτη. 

Στη συνέχεια και επειδή υπήρξε τάση παράβλεψης των απορρεουσών από αυτή την 

απόφαση υποχρεώσεων υπήρξαν δύο συναντήσεις   των δικηγόρων µε τον ∆ήµαρχο, την  

12.09.07 και την 31.10.07, όπου τους υπέµνησε τους λόγους που επέβαλαν την έκδοση της 

παραπάνω απόφασης και ζήτησε την απαρέγκλιτη εφαρµογή της. 

 Με έγγραφό του την 5.11.07 τους καλούσε να αυτοπροσδιορίσουν, εντός τριών ηµερών, 

το ωράριο της 4ωρης παρουσίας τους στη Νοµική Υπηρεσία του ∆ήµου Καλαµάτας, 

ειδάλλως ο Γενικός Γραµµατέας καλείτο να καταρτίσει το πρόγραµµα . 



Συνεδρίαση :06/2009                                 Παρασκευή 20 / 2 / 2009 ΑΠΟΦΑΣΗ  082/2009 

Πρακτικά ∆ηµοτικού Συµβουλίου Καλαµάτας  3 

Ο κ. Μανιάτης κατέθεσε ένα χειρόγραφο πρόγραµµα παρουσίας του στην υπηρεσία, το 

οποίο όµως δεν ήταν συµβατό µε την προαναφερόµενη απόφαση ∆ηµάρχου. Οι άλλοι δύο 

δικηγόροι δεν κατέθεσαν προτάσεις. 

Παρελθούσης απράκτου της ταχθείσης προθεσµίας, ο Γενικός Γραµµατέας του ∆ήµου, 

λαµβάνοντας υπόψη τις υπάρχουσες υπηρεσιακές ανάγκες και συνθήκες, καθόρισε την 

22.11.07 κυλιόµενο εβδοµαδιαίο πρόγραµµα λειτουργίας της Νοµικής Υπηρεσίας.  

Το γεγονός ότι υπηρετούν τρείς δικηγόροι στο ∆ήµο µας, για δύο βάρδιες 

παρέχει την ευελιξία που απαιτείται για την αναπλήρωση αυτού που έχει 

υποχρέωση παράστασης ενώπιον δικαστικών ή διοικητικών αρχών, αλλά και τη 

δυνατότητα άσκησης του δικηγορικού του λειτουργήµατος, αφού το πρόγραµµα  

προβλέπει δυο (2) βάρδιες δικηγόρου υπηρεσίας, κάθε ηµέρα. Η πρώτη από 7:30 έως 11:30  

και η δεύτερη από 11:00 έως 15:00. Ο τρίτος δικηγόρος που δεν έχει βάρδια προσδιορίζει 

ελεύθερα το ωράριό του µε υποχρεωτική όµως 4ωρη  παρουσία, εκτός εάν υπάρχει 

υπηρεσιακό κώλυµα σε κάποιον από τους έχοντες υπηρεσία οπότε θα προσαρµόζει το ωράριό 

του ώστε να αναπληροί τον κωλυόµενο. 

Έτσι  το πρόγραµµα καθορίζεται  επαναλαµβανόµενο κάθε τρεις εβδοµάδες, όπως στον 

συνηµµένο πίνακα. 

ΕΒ∆ΟΜΑ∆Α ΕΤΟΥΣ ΩΡΑΡΙΟ 7:30-

11:30 

ΩΡΑΡΙΟ 11:00–

15:00 

ΕΛΕΥΘΕΡΟ 

48η, 51η,2η/08 κ.ο.κ ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΥ ΜΑΝΙΑΤΗΣ ∆ΗΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ 

49η, 52η,3η/08 κ.ο.κ ∆ΗΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΥ ΜΑΝΙΑΤΗΣ 

50η,1η/08,4η/08κ.ο.κ ΜΑΝΙΑΤΗΣ ∆ΗΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΥ 

 

Έκτοτε, επειδή ο κ. Μανιάτης δεν ακολουθούσε, ούτε το καθορισθέν πρόγραµµα υπηρεσιών 

, αλλά ούτε  και το πρόγραµµα που είχε αυτοπροσδιορίσει , σύµφωνα µε τις δικές 

του επαγγελµατικές υποχρεώσεις επειδή  ο  ∆ήµαρχος  κατ΄ επανάληψη ζήτησε τη 

συνδροµή του κ. Μανιάτη και δεν ήταν στη Νοµική Υπηρεσία ενώ είχε υπηρεσία, ενώ κατ΄ 

επανάληψη του έγιναν συστάσεις από το ∆ήµαρχο χωρίς να αλλάζει τίποτα στο χρόνο 

παροχής υπηρεσίας στο δηµαρχιακό κατάστηµα, εκλήθη από το Γ.Γ. εγγράφως να 

αιτιολογήσει εντός εύλογου προθεσµίας πέντε (5) ηµερών  τους λόγους που δεν εφαρµόζει 

την 17953/6.8.07 απόφασή ∆ηµάρχου και το πρόγραµµα υπηρεσιών που έχει καθοριστεί. 
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Ο κ. Μανιάτης απήντησε µε το 7451/3.4.2008 έγγραφό του, µε το οποίο για πρώτη φορά 

διατυπώνει την άρνησή του και απευθυνόµενος στο Γ.Γ. απαιτεί  να σταµατήσει να τον 

εγκαλεί για το ζήτηµα του χρόνου παροχής υπηρεσίας στο κατάστηµα του ∆ήµου. 

 

Στη συνέχεια ο ∆ήµαρχος εξέδωσε την µε αρ. πρωτ. 12808/3.6.2008 πράξης περικοπής  

αποδοχών του κ. Μανιάτη η οποία επικυρώθηκε µε την 40790/8763/5.8.2008 απόφαση του 

Γενικού Γραµµατέα της Περιφέρειας, κατά της οποίας προσέφυγε ο κ. Μανιάτης ενώπιον της 

επιτροπής του άρθρου 152 του Κώδικα ∆ήµων και Κοινοτήτων. 

 

Επί της προσφυγής 

 

1)  Η προσβαλλόµενη απόφαση επιβολής παρελήφθη από τον προσφεύγοντα την 

05.06.2008 

2)    Είχε λάβει γνώση αφού είχε κληθεί   µε το υπ’ αριθµ. 10323/9.5.2008 έγγραφο του 

Γενικού Γραµµατέα του ∆ήµου Καλαµάτας να δώσει εξηγήσεις για τις ηµέρες που απουσίαζε 

από την υπηρεσία χωρίς να έχει ζητήσει την άδειά της. Προφορικά είπε ότι η ακαδηµαϊκή  

του  δραστηριότητα  εµπίπτει στις  επαγγελµατικές  του υποχρεώσεις .  

Την Παρασκευή 30-5-2008  εκλήθη από το ∆ήµαρχο ,ενώπιον του Γενικού Γραµµατέα και 

της ∆ικηγόρου µε πάγια αντιµισθία στο ∆ήµο Καλαµάτας κας ∆ηµοπούλου  και του 

ανακοινώθηκε ότι για κάθε απουσία χωρίς άδεια της υπηρεσίας θα γίνεται περικοπή 

αποδοχών.  

3)   Οι ∆ικηγόροι µε πάγια αντιµισθία βάσει του άρθρου 165 του Ν. 3584/2007 έχουν 

υποχρέωση παροχής υπηρεσίας στο κατάστηµα του οικείου ΟΤΑ «…για χρόνο που 

ανταποκρίνεται στις εκάστοτε υπάρχουσες υπηρεσιακές συνθήκες εφόσον δεν παρίσταται 

ανάγκη παράστασης ενώπιον δικαστικών ή διοικητικών αρχών».  

Σύµφωνα µε το υπ. Αριθµ. 184/2003 γνωµοδότηση του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους, 

τις υπάρχουσες εκάστοτε νοµικές ανάγκες καθορίζει ο εντολέας ΟΤΑ και εν προκειµένω 

καθορίστηκαν µε την 17953/2008 απόφασή του ∆ηµάρχου Καλαµάτας. 

4)    Ως προς την χορήγηση αδειών σύµφωνα µε την 6η παρ. του άρθρου 165 του Ν. 

3584/2007  οι διατάξεις που διέπουν τους υπαλλήλους µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου 

στους ΟΤΑ ισχύουν και για τους δικηγόρους µε πάγια αντιµισθία. 
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5)  Οµοίως σύµφωνα µε το άρθρο 171 του Ν. 3584/2007  οι διατάξεις του Γ΄ Κεφαλαίου 

σχετικά µε τα ασυµβίβαστα έργα ή ιδιότητες των µονίµων υπαλλήλων εφαρµόζονται 

αναλόγως  και για το προσωπικό µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου. 

Σύµφωνα µε τις διατάξεις αυτές, για άσκηση έργου µε αµοιβή απαιτείται απόφαση του 

αρµοδίου για διορισµό οργάνου, ύστερα από σύµφωνη γνώµη του υπηρεσιακού 

συµβουλίου, πράγµα το οποίο δεν έκανε, ενώ αντιθέτως είχε ακολουθήσει αυτή τη 

διαδικασία προκειµένου να λάβει το επίδοµα διδακτορικού τίτλου σπουδών  

Όπως προκύπτει από τις 13960/2008 και Φα. 18/6123/19.5.2007 βεβαιώσεις του 

Πανεπιστηµίου Ιωαννίνων και του ΤΕΙ Πάτρας αντίστοιχα ασχολείται ως εκπαιδευτικός στα 

παραπάνω ιδρύµατα, αλλά και σύµφωνα µε το βιογραφικό του που είναι αναρτηµένο στο 

διαδίκτυο, έχει έντονη δραστηριότητα και σε πολλά άλλα τριτοβάθµια εκπαιδευτικά 

ιδρύµατα. 

6) Σύµφωνα  µε τις  διατάξεις  του  άρθρου  86 παρ. δ   του Ν. 3463/2006  
«Κώδικας ∆ήµων & Κοινοτήτων», ο ∆ήµαρχος είναι προϊστάµενος όλου του προσωπικού 

του ∆ήµου  και εκδίδει τις πράξεις που προβλέπονται για το διορισµό, τις υπηρεσιακές 

µεταβολές και την άσκηση πειθαρχικού ελέγχου. 

Με αυτή την ιδιότητα ο ∆ήµαρχος εξέδωσε την µε αρ. πρωτ. 12808/3.6.2008 πράξης 

περικοπής  αποδοχών του κ. Μανιάτη, η οποία επικυρώθηκε µε την 40790/8763/5.8.2008 

απόφαση του Γενικού Γραµµατέα της Περιφέρειας Πελοποννήσου. 

7) Ο κ. Μανιάτης προσέφυγε και στην  επιτροπή του άρθρου 152 του Ν. 3463/2006 
«Κώδικας ∆ήµων & Κοινοτήτων», η οποία κατά πλειοψηφία απέρριψε την 
προσφυγή του. 

 

Ο κ. Μανιάτης επιµένει στη µη τήρηση του προγράµµατος υπηρεσιών,  µε πλείστα όσα 

προβλήµατα για την εύρυθµη λειτουργία της Νοµικής Υπηρεσίας και κατ΄ επέκταση  του 

∆ήµου Καλαµάτας, αφού  την καθηµερινή  νοµική υποστήριξη του ∆ηµάρχου και των 

Υπηρεσιών έχουν επιφορτιστεί αποκλειστικά οι άλλοι δύο ∆ικηγόροι. 

 Προφανώς ο κ. Μανιάτης έχει αναλάβει πληθώρα διδακτικών υποχρεώσεων σε τριτοβάθµια 

εκπαιδευτικά ιδρύµατα εκτός Καλαµάτας οι οποίες χρονικά ταυτίζονται µε τις υποχρεώσεις 

του στο ∆ήµο Καλαµάτας. Εξ αυτού του λόγου : 

• ∆εν παρέχει υπηρεσίες στο κατάστηµα του ∆ήµου σε χρόνο που να 
ανταποκρίνεται στις  υπάρχουσες υπηρεσιακές συνθήκες και ανάγκες.  

• Με έγγραφά του ζητά να ορίζεται δικηγόρος µόνο σε διοικητικά δικαστήρια. Σε 
αυτά δε συνήθως  παρίσταται όχι αυτοπροσώπως αλλά µε δήλωση. 

• Οµοίως εγγράφως έχει ζητήσει την απαλλαγή του από χειρισµό υποθέσεων 
χωρίς επίκληση προσωπικού ασυµβιβάστου. 
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• Με έγγραφά του επίσης ζητά την απαλλαγή του από όποιες  υποθέσεις 
εκδικάζονται ηµέρα Πέµπτη λόγω «Ανειληµµένης υποχρεώσεως». Να σηµειωθεί 
ότι στο Πρωτοδικείο Καλαµάτας αστικές υποθέσεις (αρµοδιότητας Μονοµελούς 
και Πολυµελούς Πρωτοδικείου) δικάζονται ηµέρα Πέµπτη.  

 

Προ αυτού του αδιεξόδου εκλήθη µε το 520/13.1.2009 έγγραφο του ∆ηµάρχου Καλαµάτας 

σε ακρόαση, για να δώσει εξηγήσεις για τα ανωτέρω  γνωρίζοντάς του ότι υπό τις συνθήκες 

αυτές ο ∆ήµος Καλαµάτας προτίθεται να προβεί στις δέουσες ενέργειες για λύση της 

έµµισθης εντολής. 

 

Ο κ. Μανιάτης µε επιστολή του από 22.01.2009, που πρωτοκολλήθηκε στο ∆ήµο Καλαµάτας 

µε αρ. 1237,  δηλώνει προς το ∆ήµαρχο ότι δεν προτίθεται να προβεί στη συγκεκριµένη 

ακρόαση ισχυριζόµενος ότι οσάκις ο ∆ήµος θεωρεί ότι προβαίνει σε παραβίαση των 

επαγγελµατικών του υποχρεώσεων πρέπει να επιλαµβάνεται ο ∆ικηγορικός Σύλλογος 

Καλαµάτας, κατόπιν αναφοράς του ∆ήµου.  

 

Επειδή τα παραπάνω έρχονται σε αντίθεση µε το Νόµο, ιδία δε  προς το Ν. 3463/2006 

«Κώδικας ∆ήµων & Κοινοτήτων» και το Ν. 3584/2007  «Κώδικας Κατάστασης ∆ηµοτικών 

και     Κοινοτικών Υπαλλήλων» και  

Επειδή τα παραπάνω συνιστούν στο πρόσωπό του αδυναµία εξυπηρετήσεως των 

συµφερόντων του ∆ήµου µας  

 

ΕΙΣΗΓΟΥΜΕΘΑ 

 

Τη λύση της έµµισθης εντολής του κ. Αντωνίου Μανιάτη δια καταγγελίας της και καταβολής 

της νοµίµου αποζηµιώσεώς του. 

 

Ο Γενικός Γραµµατέας 

Παναγιώτης Κουτσογιαννόπουλος» 

 
 
Εισηγούµενος το θέµα ο Αντιδήµαρχος κ. Μπασακίδης, αναφέρει τα εξής: 
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Κύριοι συνάδελφοι, η ∆ηµοτική αρχή µε τροποποίηση του οργανισµού 
εσωτερικών υπηρεσιών σύστησε τρεις θέσεις δικηγόρων µε σχέση, µε έµµισθη 

εντολή. Για την προσφορά των υπηρεσιών των δικηγόρων προς τη ∆ηµοτική αρχή, ο 
∆ήµαρχος σε συνεννόηση µαζί τους είχαν καταλήξει µε βάση και την εισήγηση του γενικού 
γραµµατέα, σε κάποια διαδικασία, σε έναν τρόπο µε τον οποίο θα προσφέρονταν οι υπηρεσίες 
οι νοµικές προς τον ∆ήµαρχο και στις υπηρεσίες του ∆ήµου. 
 
Σήµερα µε την εισήγηση του γενικού γραµµατέα προκύπτει ότι ο ένας εκ των τριών, ο κ. 
Μανιάτης, δεν τηρούσε τις υποχρεώσεις έτσι όπως προέκυπταν από τη συνεργασία, από αυτό 
που είχε προκύψει µε αποτέλεσµα να µην προσφέρει, να εκφράζει αδυναµία εξυπηρέτησης των 
συµφερόντων του ∆ήµου. Επιπρόσθετα προκύπτει από την αίτηση αναστολής του κ. Μανιάτη, 
λέω εν τάχει, δεν αναφέροµαι πλήρως στην εισήγηση του κου Κουτσογιαννόπουλου, αλλά 
προκύπτει από µια αίτηση αναστολής κάποιας απόφασης που έχει υποβάλει ο κ. Μανιάτης προς 
το Συµβούλιο της Επικρατείας προκύπτει ότι αιτείται να εργάζεται σε τέσσερα (4) 
πανεπιστηµιακά τµήµατα, το ένα είναι στη Σπάρτη, το άλλο στον Πύργο, το άλλο στη Νεάπολη 
Αγρινίου και το τέταρτο στη Στρατιωτική Σχολή Ευελπίδων. Και έτσι λοιπόν γεννάται το 
ερώτηµα ποιες ηµέρες αφού σε τέσσερα διαφορετικά τµήµατα µακριά από την Καλαµάτα θα 
διδάσκει, πότε θα βρίσκεται στο ∆ήµο. Με βάση λοιπόν όλα αυτά, τα λέω εν τάχει εγώ διότι ο 
κ. Κουτσογιαννόπουλος ο εισηγητής θα τα αναπτύξει φαντάζοµαι καλλίτερα, υπάρχει εισήγηση 
προς το Σώµα, να λυθεί η έµµισθη εντολή του κ. Μανιάτη δια καταγγελίας της σύµβασης και 
καταβολής της νόµιµης αποζηµίωσής του. 

 
Ερωτήσεις. 
Ο κ. Μπάκας. 

 
Μήπως θα έπρεπε. . . κε Πρόεδρε, µήπως θα έπρεπε επειδή παρίσταται και ο 
συνάδελφος εδώ να παράσχει κάποιες διευκρινήσεις ή να δεχτεί ερωτήσεις; 

 
Ερωτήσεις επί της εισηγήσεως. 
 

Μήπως θα ήταν καλλίτερα να ακούσουµε. . . 
 
Όχι. Ερωτήσεις για την εισήγηση υπάρχουν; Κε Μπάκα ορίστε. 

 
Μας είπατε κε Μπασακίδη ότι ο κ. Μανιάτης δεν ανταποκρινόταν στις 
υποχρεώσεις του. Τι έπρεπε να κάνει και τι δεν έκανε; ∆ηλαδή ποιες ήταν οι 

υποχρεώσεις του και σε ποιες υποχρεώσεις δεν ανταποκρινόταν; Έτσι να σχηµατίσουµε άποψη 
µε βάση αυτά που θα µας πείτε εσείς και ο κ. Μανιάτης στη συνέχεια. 

 
Κε Πρόεδρε, για να βοηθήσω λίγο τη συζήτηση. Εγώ µεταφέρω απόψεις οι 
οποίες προκύπτουν από τη γραπτή εισήγηση του γενικού γραµµατέα. Οπότε 

έχουµε δύο επιλογές. Νοµίζω ότι πρέπει να απαντήσει ο γενικός γραµµατέας και να µην κάνω 
εγώ τον ταχυδρόµο. 

 
Ησυχία. Να απαντήσει ο γενικός γραµµατέας. 

 
Επί της διαδικασίας.  
 

Επί της διαδικασίας. 
 
Να ακούσουµε τον γενικό γραµµατέα. . .(συνεχίζει, δεν ακούγεται τι λέει). 

ΜΠΑΣΑΚΙ∆ΗΣ: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

ΑΛΕΥΡΑΣ: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

ΑΛΕΥΡΑΣ: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

ΜΠΑΚΑΣ ΙΩΑΝ.: 

ΜΠΑΣΑΚΙ∆ΗΣ: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

ΜΠΑΚΑΣ ΙΩΑΝ.: 

ΜΠΑΣΑΚΙ∆ΗΣ: 

ΜΠΑΚΑΣ ΙΩΑΝ.: 
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Όχι. Να απαντήσει στην ερώτηση που του έγινε. 
 

Κε Κουτσογιαννόπουλε, περάστε σε ένα µικρόφωνο. 
 
(Γενικός Γραµµατέας ∆ήµου Καλαµάτας): 
Σύµφωνα µε απόφαση του κου ∆ηµάρχου καθορίστηκε τετράωρη 

υποχρεωτική παρουσία των δικηγόρων µε έµµισθη εντολή στο κατάστηµα του ∆ήµου. Ο 
κώδικας κατάστασης δηµοτικών και κοινοτικών υπαλλήλων στο αντίστοιχο. . . 

 
(∆εν ακούγεται τι λέει). 

 
Μετά την πρόσληψη. Θα σας πω.  
Καθορίζει ότι οι δικηγόροι εφόσον δεν έχουν υποχρεώσεις σε 

δικαστικές ή διοικητικές αρχές, παρέχουν σύµφωνα µε τις συνθήκες της υπηρεσίας τις 
υπηρεσίες τους στο κατάστηµα του ∆ήµου. Στη συνέχεια εκλήθησαν µε έγγραφο. . . Μάλλον 
σε προσωπική συζήτηση µε τον κ. ∆ήµαρχο τους εζήτησε να καθορίσουν ένα πρόγραµµα 
τετράωρης ηµερήσιας παρουσίας και αν δεν το έκαναν µε ανέθετε εκαλούµιν να καθορίσω εγώ 
αυτό το πρόγραµµα. Αυτό και έγινε. Εκαθορίσαµε ανά τετράωρο πρόγραµµα παρουσίας για 
κάθε δικηγόρο, όπου ο ένας θα ήταν 7:30 µε 11:30 στο κατάστηµα, ο άλλος θα ήταν 11:00 
έως τις 15:00 και ο τρίτος θα είχε ελεύθερο ωράριο να µπορεί να ασκεί το δικηγορικό τους 
λειτούργηµα σε συνεννόηση µε τους άλλους, φυσικά αυτό θα ήταν και ρευστό, θα µπορούσαν 
να κάνουν τις αλλαγές τους. Αυτό το πρόγραµµα δεν ακολουθήθηκε από τον κ. Μανιάτη. 
Κάποια στιγµή ο κ. ∆ήµαρχος ύστερα από εισήγησή µου υπέβαλε µία ποινή παρακράτησης των 
αποδοχών για πέντε ηµέρες που αποδεδειγµένα δεν ήταν εδώ, αλλά δεν υπήρξε καµία αλλαγή, 
ο κ. Μανιάτης δεν παρέσχε υπηρεσίες στο κατάστηµα του ∆ήµου µε ότι αυτό συνεπάγεται για 
τις λειτουργίες του ∆ήµου. 

 
Ερωτήσεις.  
 

(∆εν ακούγεται τι λέει). 
 
Καθόλου. Ο κ. Μανιάτης δεν έκανε αυτό το τετράωρο. Ερχόταν 
στη δουλειά του, έκανε τις γνωµοδοτήσεις του, εκπροσωπούσε 

δικαστικά αλλά την καθηµερινή παρουσία για να εξυπηρετεί τις ανάγκες του ∆ηµάρχου και των 
υπηρεσιών δεν το έκανε. 

 
Ερωτήσεις; Ο κ. Τσερώνης. 
 
Μήπως θα µπορούσε ο κ. Γουρδέας, ο Πρόεδρος της ∆ΕΥΑΚ που έχει στην 
υπηρεσία του νοµική σύµβουλο µε πάγια µηνιαία αντιµισθία να µας πει εάν 

υπάρχει κάποιο τετράωρο ή κυλιόµενο; Είναι υποχρεωµένη; 
 
(Μιλάει εκτός µικροφώνου, δεν ακούγεται τι λέει). 
 
Άλλη ερώτηση; Ο κ. Αλευράς. 
 

∆ηλαδή κε Πρόεδρε απ’ ότι άκουσα από την διευκρινιστική παρέµβαση του κ. 
Κουτσογιαννόπουλου, ο κ. Μανιάτης υπηρέτησε τα συµφέροντα του ∆ήµου 

παρέχοντας γνωµοδοτήσεις επί συγκεκριµένων θεµάτων και εκπροσωπώντας το νοµικό 
πρόσωπο του ∆ήµου σε δίκες που το αφορούσαν, απλά δεν ήταν συγκεκριµένη ώρα εδώ; 
∆ηλαδή δεν εγκαλείται, ή µάλλον όχι δεν εγκαλείται, δεν ελέγχεται ότι άσκησε πληµµελώς τα 

ΜΠΑΣΑΚΙ∆ΗΣ: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ 

ΦΩΝΗ: 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

ΦΩΝΗ: 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

ΤΣΕΡΩΝΗΣ: 

ΓΟΥΡ∆ΕΑΣ: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

ΑΛΕΥΡΑΣ: 
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καθήκοντά του ως νοµικός παραστάτης του ∆ήµου στα δικαστήρια ή στην παροχή νοµικών 
υπηρεσιών; Αυτό είναι; 

 
Σαφέστατα. ∆εν θα µπορούσα εγώ να κάνω κριτική για τη νοµική 
επάρκεια ή για την ποιότητα της νοµικής εργασίας του κ. Μανιάτη. 

Για όνοµα του Θεού! 
 
Κε Πρόεδρε εγώ θα µιλήσω κάποτε; 
 
Όχι, θα σας δώσω το λόγο όταν θα έρθει η ώρα. 
Άλλη ερώτηση υπάρχει; 

 
Μία λεξούλα. Οσάκις ήµουν ∆ηµαρχών και για λόγους υπηρεσιακούς 
αναζήτησα σε ώρες που ήταν υπηρεσία ο κ. Μανιάτης, δεν ανεβρίσκετο 

στη θέση του. 
 
Ο κ. Κλείδωνας; Να συµπληρωθεί η εισήγηση µε αυτά. Κε Κλείδωνα ορίστε. 
 
Όσο καιρό ήµουν Αντιδήµαρχος πολλές φορές χρειαζόµασταν νοµικές 
συµβουλές της στιγµής και όταν ήταν υπηρεσία ο κ. Μανιάτης ποτέ δεν τον 

βρήκα να µου δώσει συµβουλές νοµικές τις οποίες τις χρειαζόµαστε εκείνη τη στιγµή διότι 
ερχόντουσαν δηµότες και ζητούσαν κάποια θέµατα τα οποία εµείς δεν µπορούσαµε να τους 
απαντήσουµε, χρειαζόµασταν νοµική συµβουλή. ∆εν µπορέσαµε να βρούµε τον κ. Μανιάτη. 

 
Να ρωτήσω κι εγώ κάτι; Και στους δύο απευθύνοµαι εφόσον και δύο συµπληρώνει 
ο ένας τον άλλο στην εισήγηση. Πέστε µου το εξής: Σ’  αυτό το τετράωρο το οποίο 

έπρεπε ο κάθε δικηγόρος να έρχεται στο ∆ήµο, είχε συµφωνήσει ο κ. Μανιάτης; Ερώτηση. 
Μόνο πέστε µου ναι ή όχι να συνεννοηθούµε. 

 
Η απόφαση του κου ∆ηµάρχου ουδέποτε. . . 
 

Όχι, αν είχε συµφωνήσει πέστε µου. 
 
. . . ουδέποτε προσεβλήθη από κανέναν από τους τρεις δικηγόρους 
ούτε από τον κ. Μανιάτη. 

 
(∆εν ακούγεται τι λέει). 
 

Να ξέρω ποιόν ρωτάω. Ποιόν ρωτάω, τον κύριο. . . Ποιος θα µου πει; Είχε 
συµφωνήσει; Μια ερώτηση απλή είναι. Είχε κάποιος από σας µιλήσει και είχε πει 4 

ώρες και είπε πει αυτός «ναι»; Αυτό ρωτάω. 
 
Ο κ. Μανιάτης είχε καθορίσει ένα πρόγραµµα τετράωρης ηµερήσιας 
παρουσίας σύµφωνα µε τις δικές του. . . Μάλλον όχι τετράωρης 

ηµερήσιας παρουσίας, στο σύνολο της εβδοµαδιαίας παρουσίας είχε καθορίσει ένα πρόγραµµα 
δικό του το οποίο όµως και αυτό δεν το παρακολούθησε. Αλλά είπα ότι και η απόφαση του κ. 
∆ηµάρχου.  . . 

 
∆εν προσεβλήθη. 

 
. . . δεν προσεβλήθη. Που θα ήταν. . . 
 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΜΑΝΙΑΤΗΣ: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

ΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

ΚΛΕΙ∆ΩΝΑΣ: 

ΡΑΛΛΗΣ: 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΡΑΛΛΗΣ: 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΡΑΛΛΗΣ: 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΡΑΛΛΗΣ: 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: 
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Ναι, εγώ σας ρωτάω. ∆ηλαδή σας είχε στείλει κάποια ώρα, σας την είχε στείλει ο 
ίδιος δηλαδή, ένα τετράωρο. 

 
Ναι. Ένα χειρόγραφο σηµείωµα, ναι. 
 

Και το οποίο έλεγε ότι την τάδε του µηνός από ώρα τάδε µέχρι τάδε θα είµαι εκεί. 
 
Την τάδε ηµέρα µπορώ από τότε µέχρι τότε, την άλλη ηµέρα θέλω 
να είµαι από το πρωί ως το µεσηµέρι για να µπορεί να εξυπηρετεί 

τις ανάγκες του προφανώς, τις υποχρεώσεις του. 
 
Στα δικαστήρια στα οποία τον στείλατε, όχι για την επάρκεια, για τη συνέπεια, ήταν 
εκεί;  

 
Στα δικαστήρια . . . 
 

Όσον αφορά την παρουσία του, όχι το πόσο. . . 
 
Κοιτάξτε, ο κύριος. . .  
 

Όχι εάν κέρδισε ή έχασε τη δίκη, τη συνέπειά του εννοώ. Ήταν στα δικαστήρια; 
 
Ήτανε βέβαια. Ήτανε. Κατά κανόνα έπαιρνε διοικητικά δικαστήρια, 
ζητούσε να παίρνει διοικητικά δικαστήρια και έκανε δήλωση. 

 
Μήπως λόγω ειδικότητας; 

 
∆εν προσελήφθη κανείς, ο ένας για το ποινικό, ο άλλος για το 
αστικό, ο άλλος για. . . Όλοι προσελήφθησαν µε την ιδιότητα του 

δικηγόρου. 
 
Αρνήθηκε να πάει σε κάποιο πολιτικό δικαστήριο; 

 
Το εζήτησε κατ’  επανάληψη αλλά δεν µπορούσε να γίνεται αυτό 
το πράγµα, επήγε και σε πολιτικό. Σε ένα απ’  ότι θυµάµαι πήγε. Το 

θέµα της ΜΟΛΑΚ ήτανε, κάτι µε τη ΜΟΛΑΚ; 
 
Άλλη ερώτηση υπάρχει; 

 
Πρόεδρε συγνώµη γιατί οσάκις ήρχετο ο κλητήρας από το δικαστήριο να 
µας επιδώσει εξώδικο, προκειµένου να υπογράψω την παραλαβή του θα 

έπρεπε να συµβουλευτώ έναν νοµικό. Οσάκις τον αναζήτησα δεν ευρέθη ποτέ. 
 
Άλλη ερώτηση;  Ο κ. Παπαµικρούλης και αµέσως µετά ο κ. Τσερώνης. 

 
Βέβαια εγώ δεν γνωρίζω τα τις διαδικασίες ακόµη για το ∆ήµο αλλά έτσι 
µια απλή λογική ερώτηση. Οι υποθέσεις που αναλάµβανε ο κ. Μανιάτης 

ήταν τις ώρες που αυτός έκρινε ότι έπρεπε να περάσει από το ∆ήµο και σ’  αυτές τις ώρες του 
αναθέτατε κάποιες υποθέσεις; ∆εν ξέρω εάν είναι σαφής η ερώτησή µου. 

 
Σαφής είναι η ερώτηση, βεβαίως. Οι χρεώσεις γίνονται εγγράφως 
επάνω στο φάκελο. Ο κ. Μανιάτης έπαιρνε τη δουλειά και πήγαινε 

ΡΑΛΛΗΣ: 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΡΑΛΛΗΣ: 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΡΑΛΛΗΣ: 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΡΑΛΛΗΣ: 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΡΑΛΛΗΣ: 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΡΑΛΛΗΣ: 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΡΑΛΛΗΣ: 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

ΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

ΠΑΠΑΜΙΚΡΟΥΛΗΣ: 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: 
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και την έκανε. . . στο γραφείο του. . . 
 
(∆εν ακούγεται τι λέει). 

 
Στο ωράριό του, κοιτάξτε. . . 
 

Όχι το ωράριο. Είναι σαφές ότι κατά κάποιο τρόπο η υπηρεσία σαν 
δικηγόρος υπηρεσίας έχει καταστρατηγηθεί, αυτό είναι σαφές. 

 
Σαφέστατα. 
 

Απλά ήθελα να ξέρω πως αναλάµβανε τις υποθέσεις. Πέρναγε κάποια 
στιγµή από το γραφείο. . . 

 
Πέρναγε και τις έπαιρνε, βεβαίως. Έπαιρνε τις υποθέσεις του και 
έφευγε. 

 
Ο κ. Τσερώνης. 
 
Οσάκις τον είχατε αναζητήσει τηλεφωνικά, δεν είχε ανταποκριθεί κε Κλείδωνα 
που είπατε ότι τον αναζητούσατε ή ο κ. Αθανασόπουλος; 
 
Όχι, εγώ δεν τον αναζήτησα τηλεφωνικά ποτέ. Απλώς όταν χρειαζόµουνα 
νοµική συµβουλή έπαιρνα το γραφείο και έλεγα ποιος είναι υπηρεσία, έλεγε ο κ. 

Μανιάτης. Ανέβαινα επάνω, δεν τον έβλεπα ή έβλεπα πολλές φορές τον κ. ∆ηµητρόπουλο και 
έλυνα το θέµα µε τον κ. ∆ηµητρόπουλο ή µε την κα ∆ηµοπούλου. 

 
Ο κ. Μπάκας. 

 
Για να έχουµε και άποψη και να γνωρίζουµε τι µας γίνεται εδώ µέσα. Ποιες 
είναι οι µικτές αποδοχές και οι καθαρές αποδοχές των νοµικών συµβούλων 

του ∆ήµου; Όχι, είναι ένα ερώτηµα. 
 
Ξεπερνούν κατά πολύ τις 100.000 ευρώ το χρόνο. 

 
Μιλάτε. . . 
 

Συνολικές αποδοχές και των τριών. 
 
Μικτές αποδοχές ή καθαρές; 
 

Πρέπει να είναι γύρω στις 120.000 ευρώ. 
 
Άλλη ερώτηση υπάρχει; Όχι. Κε Μανιάτη έχετε το λόγο για 5 λεπτά να πείτε ότι 
θέλετε και εν συνεχεία οι επικεφαλείς. 

 
(∆ικηγόρος ∆ήµου Καλαµάτας): 
Πρώτα απ’  όλα να ξεκινήσω από το τελευταίο. ∆εν έχω κανένα τέτοιο κασέ, ούτε 

οι συνάδελφοί µου έχουν τέτοιο κασέ. Έτσι; Λοιπόν. Πρώτο. 
 
∆εύτερο. Ο νόµος και µόνον ο νόµος ορίζει για όλους τους δικηγόρους όλων των ∆ήµων της 
χώρας πόσα λεφτά θα παίρνουµε. ∆εν καθορίζετε αυτό ούτε µε ελεύθερες διαπραγµατεύσεις 

ΦΩΝΗ: 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΠΑΠΑΜΙΚΡΟΥΛΗΣ: 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΠΑΠΑΜΙΚΡΟΥΛΗΣ: 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

ΤΣΕΡΩΝΗΣ: 

ΚΛΕΙ∆ΩΝΑΣ: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

ΜΠΑΚΑΣ ΙΩΑΝ.: 

∆ΗΜΑΡΧΟΣ: 

ΜΠΑΚΑΣ ΙΩΑΝ.: 

∆ΗΜΑΡΧΟΣ: 

ΜΠΑΚΑΣ ΙΩΑΝ.: 

∆ΗΜΑΡΧΟΣ: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

ΜΑΝΙΑΤΗΣ 
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∆ήµων, δηµοτικής αρχής και δικηγόρων, ούτε µέσα από εθνικές συλλογικές συµβάσεις 
εργασίας, ούτε µε τίποτε άλλο. ∆εν µπορεί λοιπόν οποιοσδήποτε δικηγόρος οποιουδήποτε 
δήµου να είναι υπόλογος για τα πόσα λεφτά παίρνει. Αυτό λυπάµαι που το λέω αλλά από την 
αρχή αισθανόµουνα στοχοποιηµένος για τα πόσα λεφτά θα έπαιρνα λες και ήξερα εγώ όταν 
έκανα τα χαρτιά µου για να έρθω εδώ πέρα µε αξιοκρατική και όχι ρουσφετολογική διαδικασία 
πόσα λεφτά έπαιρνα. Σας διαβεβαιώ ότι ούτε το αρµόδιο τµήµα προσωπικού δεν ήξερε πόσα 
λεφτά θα παίρνουµε και ο λόγος ήταν πολύ απλός. Επειδή για χρόνια πολλά δεν είχε 
προσληφθεί κανένας δικηγόρος νοµότυπα µε έµµισθη εντολή στο ∆ήµο, δεν ήξερε το τµήµα 
προσωπικού. Πέρασαν σχεδόν τέσσερις ολόκληροι µήνες για να πάρω τον πρώτο µου µισθό 
γιατί το πέρασε και από χίλια κόσκινα η Επίτροπος του Ελεγκτικού Συµβουλίου µέχρι που 
βεβαιώθηκε ότι όλα ήτανε νοµότυπα.  
 
Από κει και πέρα το να στοχοποιούµαι εγώ ή κάποιος άλλος συνάδελφος ή να γίνεται big 
brooder η ακαδηµαϊκή και η δικηγορική µου καριέρα µόνο και µόνο για το λόγο ότι 
ενδεχοµένως για κάποια ηµέρα ή για κάποιες ηµέρες της εβδοµάδος και δει όχι για όλα τα 
ακαδηµαϊκά εξάµηνα θα έπρεπε να διδάσκω, αυτό και µόνο αυτό αποδεικνύει ότι ο ∆ήµος δεν 
ενήργησε όπως εκτιµώ εγώ, κατά την αρχή της καλής πίστης. ∆εν είναι καλόπιστη 
συµπεριφορά να λες ότι «σας παρακαλώ επειδή είµαι διδάσκων στο πανεπιστήµιο στο Αγρίνιο 
παρακαλώ αφήστε µε να ταξιδεύω και εννοείτε λαµβάνω υπόψη όλα αυτά που µου λέτε και θα 
ενεργήσω την επόµενη ηµέρα». ∆εν αρνούµαι. Και εννοείτε και τηλεφωνικά, ακόµη και στο 
Αγρίνιο και στην Αθήνα όπου τέλος πάντων µπορεί να το έφερνε η µοίρα να είµαι, εγώ ο ίδιος 
έπαιρνα τηλέφωνο και έλεγα «Έχουµε κάτι; Είναι κάτι έκτακτο;»  
 
Και όσον αφορά για τη διαθεσιµότητά µου, επειδή στην πραγµατικότητα ο προλαλήσας ξέρει 
πολύ καλά τι έκανα εδώ µέσα, να ξέρετε µόνον κάτι. Υπάρχει ακόµα και σήµερα µία χουντική 
ρύθµιση. Η χούντα επέλυσε της χούντας ένα νοµοθέτηµα που επιβάλει να απολογηθεί είτε 
είναι δήµος είτε είναι ένας απλός ιδιώτης, στο λιµενάρχη εντός είκοσι τεσσάρων (24) ωρών. 
Προσέξτε, όχι µέσα σε µια µέρα, 24 ώρες απ’ ότι επιδίδεται κάτι. Ε, ο Μανιάτης ήταν αυτός ο 
οποίος έφερνε την απολογία του ∆ηµάρχου, ο Μανιάτης ήταν αυτός που την πήγαινε στο 
∆ήµαρχο, ο Μανιάτης ήταν αυτός που συνεργαζότανε µε τον κ. Κουτσογιαννόπουλο γιατί 
έτυχε να είναι και αρµόδιος για την επάνδρωση  των ναυαγοσωστικών πόστων, ο Μανιάτης 
ήταν αυτός ο οποίος συντόνιζε τον δηµοτικό αστυνοµικό να σπεύσει να προλάβουµε έστω και 
για 10 λεπτά να µη βγούµε εκπρόθεσµοι, ο Μανιάτης ήταν αυτός που έστελνε τις 
γνωµοδοτήσεις του µετά στα µεγαλύτερα νοµικά περιοδικά και όχι µόνο στην υπόθεση των 
ναυαγοσωστών, έχουν δηµοσιευθεί κύριοι πάνω από 15 γνωµοδοτήσεις ακαδηµαϊκού 
χαρακτήρα σε σηµαντικά νοµικά περιοδικά της χώρας όπου φαίνεται ότι δικηγόρος του ∆ήµου 
Καλαµάτας είναι ο υποφαινόµενος. Και µε έχουν πάρει τηλέφωνο σας αποκαλύπτω δικηγόροι 
ακόµη και το ∆ήµο του Λαγκαδά της Θεσσαλονίκης, νοµικός σύµβουλος που φυσικά δεν µε 
ήξερε καθόλου ούτε κατ’  όψη για να ρωτήσει τη γνώµη µου επειδή είχε διαβάσει µια 
γνωµοδότησή µου που είχα κάνει για το ∆ήµο σε νοµικό περιοδικό. Οι γνωµοδοτήσεις µου 
είναι υποδειγµατικές και αυτό κανένας δεν µπορεί να το αρνηθεί. Και εάν ο ∆ήµος έχει στη 
θέση του προϊσταµένου. . .  

 
∆εν µίλησε για ανεπάρκεια κανένας. Κοιτάξτε, τώρα µιλάτε. . . ∆εν µίλησε για 
ανεπάρκεια κανένας, για ωράριο µίλησε. Για το ωράριο όχι για επιστηµονικό. 
 
Σας απαντώ κε Πρόεδρε. Απευθύνθηκα, επειδή προσωπικά από την αρχή ποτέ 
δεν θεώρησα ότι ήταν νοµότυπη η επιβολή ενός συγκεκριµένου και 

προκαθορισµένου ωραρίου είτε αυτό ήταν µία ώρα είτε ήταν τέσσερις ώρες. Πολύ χειρότερα 
εννοείται το να υπάρχει κυλιόµενο ωράριο. Αυτό το οποίο ίσως δεν έχει γίνει αντιληπτό είναι 
ότι δεν θα µπορούσα εάν εφήρµοζα κατά απόλυτο τρόπο αυτό το πρόγραµµα να έχω 
διδακτική υποχρέωση δηλαδή παράδοση ακόµα και µέσα στην πόλη της Καλαµάτας, στο ΤΕΙ 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

ΜΑΝΙΑΤΗΣ: 
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της Καλαµάτας όπου διδάσκω. ∆εν θα µπορούσα να έχω µάθηµα για παράδειγµα 10:00 η ώρα 
το πρωί µε 1:00. Γιατί; Γιατί υποτίθεται ότι έπρεπε να είµαι 7:30 µε 11:30 την πρώτη 
εβδοµάδα, την αµέσως επόµενη να είµαι στο ∆ήµο 11:00 µε 3:00 και τη µεθεπόµενη να έχω 
λέει ελεύθερο ωράριο, δηλαδή όποτε ήθελα εγώ αλλά τουλάχιστον τέσσερις ώρες κάθε µέρα. 
Με αυτόν τον τρόπο καµία σταθερή ανά εβδοµάδα υποχρέωση είτε δικηγορική είτε κυρίως 
ακαδηµαϊκή σαν διδάσκων. Εγώ κύριοι είµαι διδάσκων, είµαι δάσκαλος, είµαι καθηγητής. 
∆ιδάσκω και στο ΤΕΙ της Καλαµάτας και σε πανεπιστήµια και σε ΤΕΙ άλλα. Εάν εφαρµοζόταν 
κατά γράµµα στο πρόσωπό µου τη στιγµή που ευθαρσώς είχα παρακαλέσει να µην εφαρµοσθεί 
ένα τέτοιο πράγµα, ήταν αντίθετο στην καλή πίστη και στις προσωπικές µου υποχρεώσεις, εάν 
εφαρµοζόταν ένα τέτοιο πράγµα θα είχα καταστρέψει ολόκληρη την καριέρα µου και 
οικονοµικά γιατί βγάζω και κάποια χρήµατα από εκεί και επαγγελµατικά γιατί εγώ κύριοι έχω 
ένα διδακτορικό δίπλωµα και έχω γράψει αυτή τη στιγµή που µιλάµε 15 βιβλία. Και . . . 

 
∆εν καταλάβατε, δεν µιλάµε για την επάρκειά σας. Εµείς µιλάµε για το ωράριο.  
 
Και εγώ κε Πρόεδρε. . . 
 
Κοιτάξτε, δεν µπορούµε ούτε εµείς να κρίνουµε τα βιβλία ούτε έχουµε τη 
δυνατότητα. 
 
Κε Πρόεδρε. . .  
 
Μη µου λέτε. Για το ωράριο µιλάµε κε Μανιάτη. Καταλάβατε; 
 
Κε Πρόεδρε δεν είµαι εκτός θέµατος. Επιτρέψτε µου δεν νοµίζω ότι είµαι εκτός 
θέµατος. 
 
Εκτός θέµατος τελείως. Μου λέτε για επιστηµονική επάρκεια. . . (συνεχίζει, δεν 
ακούγεται τι λέει). 
 
Κοιτάξτε κε Πρόεδρε, και παρακαλώ να το δουν και τα ΜΜΕ, το βιβλίο µου αυτό. 
Το έχω γράψει για πανεπιστήµιο και αν κάποιος µπορεί να το δει φαίνεται. . . 
 
Τι σχέση µπορεί να έχει αυτό µε το ωράριο κε Μανιάτη; Κε Μανιάτη σας 
παρακαλώ. . . 
 
Είναι τα ψαράκια. Είναι το δηµοτικό τεχνικό έργο των ψαρακίων. Ο 
οποιοσδήποτε φοιτητής, µηχανικός οπουδήποτε στην Ελλάδα για να περάσει το 

µάθηµα πρέπει. . . 
 
∆εν µας απασχολεί αυτό, καλά κάνετε και γράφετε. . .   
 
(∆εν ακούγεται τι λέει) 
 
. . . για το ωράριο να µας πείτε. 
 
Για το ωράριο. Για το ωράριο θα καταθέσω κε Πρόεδρε. . . 
 
Κοιτάξτε, πρέπει να γίνει κατανοητό, προσέξτε µε σας παρακαλώ πολύ για να 
µην παραξηγούµεθα. Να γίνει κατανοητό ότι το θέµα είναι εδώ το ωράριο απ’ ότι 

κατάλαβα. 
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Λοιπόν σας απαντώ ευθέως. 
 
∆εν µίλησε κανένας για ανεπάρκεια. ∆εν µίλησε κανείς για επιστήµη . . . 
 
Κε Πρόεδρε σας απαντώ ευθέως. 
 
. . . δεν µίλησε κανείς για συγγραφικό έργο. 
 
Σας απαντώ ευθέως. 
 
Έτσι. 
 
Θα προσκοµίσω. Προσκοµίζω τώρα στο ∆ηµοτικό Συµβούλιο µε επίκληση, µία 
σειρά από έγγραφα που αποδεικνύουνε όχι µόνο την επάρκειά µου και το 

συγγραφικό και ερευνητικό µου έργο αλλά. . . 
 
Για το ωράριο σας µιλώ. 
 
Σας απαντώ τώρα ευθέως. Θα σας προσκοµίσω τώρα και θέλω να το δούνε όλοι 
οι δηµοτικοί σύµβουλοι και εσείς, απόφαση του διοικητικού συµβουλίου του 

∆ικηγορικού Συλλόγου Καλαµάτας το οποίο αποφάνθηκε στις 29 Ιανουαρίου φέτος ακριβώς για 
το θέµα εάν υποχρεούµαι εγώ και οι υπόλοιποι συνάδελφοί µου δικηγόροι των δήµων να 
τηρούµε οποιοδήποτε ωράριο συγκεκριµένο και προκαθορισµένο είτε θα ήταν τέσσερις ώρες 
είτε ήταν µισή ώρα είτε θα ήταν fool time. Και απαντάει ο ∆ικηγορικός Σύλλογος ότι δεν 
υποχρεούµαστε στην τήρηση ωραρίου. 

 
(∆εν ακούγεται τι λέει). 

 
Μη µιλάτε! 
 
Αυτό είπε και το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους.  
 
Μη µιλάτε! Θα βγείτε έξω την επόµενη φορά. Το ξέρετε; Την επόµενη φορά θα 
βγείτε έξω κύριε το ξέρετε; 
 
Κε Πρόεδρε δεν ξέρω εάν θέλετε να σας το δώσω τώρα. 
 
Στα πρακτικά. 
 
Λοιπόν, είναι η απόφαση. . . Να καταχωρηθεί στα πρακτικά. H απόφαση. . .  
 
Να τη δώσετε εδώ στον γραµµατέα. 
 
. . . της 29/1/2009 όπου µε συντριπτική πλειοψηφία λέµε ρητώς και ευθαρσώς 
ότι οι απασχολούµενοι δικηγόροι µε το καθεστώς της έµµισθης εντολής δεν 

υποχρεούνται σε τήρηση ωραρίου. Παρά κι εγώ αφού είµαι δικηγόρος του ∆ήµου που 
νοµότυπα προσλήφθηκα, δεν επιτρέπεται να περιορίζοµαι αφού δεν το θέλω σε τετράωρο 
ωράριο, σε οποιοδήποτε ωράριο.  

 
Αυτό το λέει ο ∆ικηγορικός Σύλλογος, έτσι; 
 
Στον οποίο είµαι εγώ µέλος. 
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Ναι, ο ∆ικηγορικός Σύλλογος το λέει αυτό. 
 
Το διοικητικό συµβούλιο µε επίσηµη απόφασή του. Μάλιστα. 
 
Ο ∆ικηγορικός Σύλλογος. 
 
Μάλιστα. Οκτώ προς δέκα. 
 
Λοιπόν. Μισό λεπτάκι. Ο ∆ήµαρχος θα κάνει παρέµβαση και µετά τοποθετήσεις οι 
επικεφαλείς. 
 
Όχι, τελευταίος θα µιλήσω. 

 
Μια διευκρίνιση. 
 

Ναι κε Μπάκα ορίστε. 
 
Εγώ κε Μανιάτη, επειδή µιλήσατε για στοχοποίηση, εγώ δεν έχω, δεν έχουµε 
πει ούτε καληµέρα ποτέ, έτσι. Εγώ απλά ρώτησα κάτι για να 

πληροφορηθούµε τι γίνεται. Είναι χρέος µας και καθήκον µας να γνωρίζουµε τι γίνεται και ποια 
είναι η αµοιβή του καθενός και τι κάνει και τα πάντα. Με αυτή την έννοια. Έτσι; ∆εν σας 
στοχοποίησα ούτε πρόκειται να το κάνω. 

 
Και εγώ δεν είπα κάτι προσωπικό για σας. 
 
Ωραία. Κε Αλευρά έχετε το λόγο. 
 

Μία ερώτηση µόνο εγώ για διευκρινιστικά τουλάχιστον για να µη διαφοροποιηθώ 
και από οτιδήποτε άλλο. Να ρωτήσω και αυτούς οι οποίοι κάνουν την εισήγηση. Οι 

άλλοι δύο απ’ ότι καταλαβαίνω συνάδελφοι οι οποίοι επανδρώνουν το ∆ήµο δεν πρέπει να 
έχουν το ίδιο συγγραφικό και διδακτικό έργο µε τον κ. Μανιάτη. Επειδή είναι τρεις και 
παίρνουν και αυτά τα χρήµατα όπως είπε ο ∆ήµαρχος, µήπως θα µπορούσε να γίνει ένα 
πάντρεµα; Γιατί. Στα δικαστήρια πηγαίνει, τις γνωµοδοτήσεις του τις κάνει, τηλεφωνικά τον 
βρίσκετε ανά πάσα στιγµή. Και αν θέλετε αυτοπρόσωπη παρουσία είναι οι άλλοι δύο οι οποίοι 
φαντάζοµαι ότι υπερκαλύπτουν. Ένα οκτάωρο δουλεύει ο ∆ήµος πέντε φορές την εβδοµάδα, 
δηλαδή είναι σαράντα ώρες. ∆εν µπορούν να τις καλύψουν αυτές τις είκοσι ώρες οι δύο ή 
αυτός να το τηρήσει κάπως λιγότερο ή εν πάση περιπτώσει ελαστικότερα επειδή έχει αυτό το 
διδακτικό κολοσσό; Γιατί απ’ ότι καταλαβαίνω οι άλλοι δεν νοµίζω ότι διδάσκουν στα ΤΕΙ. 
Αυτός έχει και ένα διδακτορικό. Νοµίζω ότι ενδεχοµένως θα είναι ποιο χρήσιµος στο ∆ήµο όσον 
αφορά την επάρκεια. Ας είναι όσον αφορά τη συνέπεια λίγο ποιο ελαστικός ο ∆ήµος. Λέω 
µήπως µπορούσε να γίνει κάτι τέτοιο. ∆εν µπορώ να φανταστώ δηλαδή ότι αναζήτησε ο 
Αντιδήµαρχος κάποιον δικηγόρο και ήθελε τον Μανιάτη ντε και ντε και δεν τον κάλυπτε 
τηλεφωνικά όταν έχει και τους άλλους δύο. Λέω µήπως θα µπορούσε να γίνει ένα πάντρεµα 
γιατί δεν τίθεται θέµα περί της επαρκείας του. 

 
Ο κ. Αλευράς έχει τον λόγο. Για τοποθετήσεις. 
 

Κε Πρόεδρε, ο κ. Μανιάτης είναι συνάδελφος αλλά σπεύδω να πω για να 
ερµηνευθεί και καταλλήλως το δια ταύτα της τοποθέτησής µου, ότι πρώτη φορά 

αντάλλαξα καλησπέρα σήµερα. Αυτό δεν σήµαινε τίποτε, δεν υπήρχε αντιπαλότητα, δεν 
υπήρχε πρόβληµα µεταξύ µας, αλλά ο καθένας είχε τους προσανατολισµούς ή τις αναφορές 
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στο ∆ικηγορικό Σύλλογο κλπ. Εποµένως δεν υπάρχει συναισθηµατική βάση των απόψεων που 
θα πω. 
 
Άκουσα λοιπόν, γνώριζα για τις δυνατότητες του συναδέλφου της επιστηµονικής από τις 
συζητήσεις, από ανταλλαγές απόψεων κλπ. Αυτά του τα προσόντα τον έκαναν να προσληφθεί 
έτσι όπως ο ίδιος λέει, νοµότυπα, απολύτως νοµότυπα και σύννοµα στη θέση του νοµικού 
συµβούλου του ∆ήµου Καλαµάτας. Ο ίδιος µας εξήγησε και είπε ότι άσκησε µε επάρκεια το 
έργο του παριστάµενος κυρίως σε διοικητικά δικαστήρια όπου η διαδικασία είναι εξαιρετικά 
συγκεκριµένη, τυπική, είναι έγγραφη, που κυρίως η ικανότητα του δικηγόρου κρίνεται από το 
περιεχόµενο των νοµικών του απόψεων και από την ποιότητα των δικογράφων που καταθέτει 
και λιγότερο από την ένταση του δικολογείν που εγώ ή ο κ. Ράλλης ή ο κ. Ηλιόπουλος στα 
ποινικά δικαστήρια κάνουµε. Άκουσα λοιπόν ότι και παραστάσεις έκανε υπηρετώντας τα 
συµφέροντα του ∆ήµου για τα οποία ετάχθη, γνωµοδοτήσεις αφειδώς παρείχε και ζήτησε και 
ζητά από τον ∆ήµο να έχει την ελαστικότητα που ο συνάδελφος ο Γιώργος ο Ράλλης είπε, στην 
διασφάλιση, στην εξασφάλιση µάλλον της φυσικής του παρουσίας στο γραφείο του ∆ήµου, 
φυσική παρουσία που εν πολλοίς δεν λέει και τίποτα όταν είναι δυνατόν οι απόψεις αυτές να 
χορηγούνται όχι εκ του σύνεγγυς αλλά και µακρόθεν.  
 
Εγώ αγαπητοί συνάδελφοι όχι από λογική δικηγόρου ή συντεχνιάζοντας, δεν µπορεί σε καµία 
περίπτωση να συναινέσω στην απόφαση για λύση της συνεργασίας του ∆ήµου µε τον κ. 
Μανιάτη. 

 
Ευχαριστώ. Ο κ. Νταγιόπουλος. Ερώτηση θέλει να κάνει. 

 
Απόψε συζητάµε ένα θέµα νοµικά ή πολιτικά; ∆ηλαδή απόψε καλούµεθα να 
απαντήσουµε εάν είναι νόµιµη αυτή η απόφαση που θα πάρουµε ή θα 

πάρουµε µία πολιτική απόφαση αναλαµβάνοντας τις ευθύνες. Γιατί θα ήθελα να ρωτήσω τους 
εισηγητές αν πράγµατι αυτά που εισηγούνται είναι δική τους άποψη ή έχουν ρωτήσει άλλον 
νοµικό ότι µπορούµε απόψε να προβούµε και να πάρουµε αυτή την απόφαση. ∆ηλαδή ή 
πολιτική απόφαση παίρνουµε απόψε, αναλαµβάνουµε την ευθύνη και το κόστος της απόφασης 
ή το προβλέπει ο νόµος και άρα βαδίζουµε βάση του νόµου. Μπορεί να µου απαντήσει 
κάποιος; 

 
Το νοµικό Γιώργο, η Περιφέρεια µόλις πάει η απόφαση αµέσως θα το κάψει εάν 
δεν είναι νόµιµο. 

 
(∆εν ακούγεται τι λέει). 
 

Ο κ. Κουτσογιαννόπουλος. 
 
Άρθρο 165 του κώδικα δηµοτικών και κοινοτικών υπαλλήλων που 
λέει ότι για τη λύση της έµµισθης εντολής δικηγόρου απαιτείται 

δικαιολογηµένη απόφαση του δηµοτικού ή του κοινοτικού συµβουλίου. Του δηµοτικού ή του 
διοικητικού συµβουλίου. 

 
(∆εν ακούγεται τι λέει). 

 
Την άποψη των δικηγόρων του ∆ήµου είναι προφανές ότι δεν 
µπορούσαµε µε τη ζητήσουµε κε Νταγιόπουλε. Έτσι; Γιατί υπάρχει 

κόλληµα για τους ανθρώπους. Είναι κατανοητό. 
 
Ο κ. Παπαµικρούλης. 
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Βασιζόµενος σ’  αυτό που είπε, θα ξεκινήσω απ’  αυτό που είπε ο κ. 
Νταγιόπουλος. Φαντάζοµαι ότι η οποιαδήποτε απόφαση είναι νόµιµη. 

∆ηλαδή και να προχωρήσετε στη λύση της εντολής µε τον κ. Μανιάτη θα είναι νόµιµο αυτό 
που κάνετε. 

 
Βεβαίως. 

 
Και οι λόγοι οι οποίοι θα επικαλεστείτε θα είναι επίσης νόµιµοι. Άρα λοιπόν 
το να βάλετε ωράριο στους δικηγόρους για να τους έχετε εδώ στο 

γραφείο είναι κάτι που το προβλέπει κάποιος νόµος. ∆εν το ξέρω, φαντάζοµαι ότι από τη 
διαδικασία αυτό έχει ακουστεί. Εξάλλου  και ο κ. Μανιάτης χρησιµοποίησε την έκφραση «καλή 
τη πίστη». Και θα συνεχίσω αναφερόµενος σ’ αυτό που είπε ο κ. Ράλλης. Εγώ θα κάνω 
συρραφή σήµερα σ’  αυτό το θέµα. Εσείς πρέπει να αποφασίσετε κατά πόσον η παρουσία του 
κ. Μανιάτη όλο αυτό το διάστηµα ήτανε επωφελής για σας µε την έννοια να έχετε έναν 
άνθρωπο σε έναν γραφείο για να µπορεί να γνωµατεύσει έστω και την ποιο απλή νοµική 
άποψη και επίσης να εκτιµήσετε εάν αυτά που ο ίδιος επικαλέστηκε και που πράγµατι 
ακούγονται στον αδαή εντυπωσιακά για πρώτο τις γνωµατεύσεις, για γνωµατεύσεις που 
συζητήθηκαν, που δηµοσιεύθηκαν κτλ, είναι κάτι που βοηθάει τη νοµική λειτουργία του 
∆ήµου. Είναι κάτι που δεν νοµίζω ότι µπορεί να το αποφασίσει ένας δηµοτικός σύµβουλος που 
δεν έχει ζήσει και δεν έχει εργασθεί µε τον κ. Μανιάτη. Εσείς επικαλείστε ότι δεν είναι 
καρφωµένος σε µία καρέκλα τέσσερις ώρες, από την άλλη ο ίδιος χωρίς δική σας αντίρρηση 
απ’ ότι κατάλαβα λέει ότι έχει προσφέρει ένα έργο. Εσείς αποφασίζετε ότι θέλετε. Ας µη 
ξεχνάµε στη ζωή υπάρχει δηµοκρατία, υπάρχει ισότητα αλλά οι άνθρωποι δεν είναι και 
σαρδέλες να πηγαίνουν στη σειρά, υπάρχουν και κάποιες εξαιρέσεις, υπάρχουνε και κάποιες 
ειδικές περιπτώσεις καλή τη πίστη όπως είπε και ο ίδιος. Με αυτή την έννοια είναι ένα δικό σας 
καθαρά θέµα. Είναι θέµα της διοίκησης. 

 
Ευχαριστώ. Κε Τσερώνη. 
 
Κε Πρόεδρε τον κ. Μανιάτη τον είδα για πρώτη φορά σήµερα, δεν την έχω 
ξαναδεί. Στηριζόµενος κι εγώ στην επιχειρηµατολογία που ανέπτυξε ο κ. Αλευράς 

και ο κ. Ράλλης δεν θα συµφωνήσω στη λύση της σύµβασής του. Πολύ δε περισσότερο όταν ο 
νοµικός σύµβουλος που έχω στη ∆ΥΠΕ δεν έχει ωράριο σταθερό ο άνθρωπος αλλά και ούτε 
διανοήθηκα ποτέ να του πω να έχει. Και είµαι σε τηλεφωνική επικοινωνία τουλάχιστον δέκα 
φορές την ηµέρα µαζί του. Και όταν ακόµη υπάρχει ζήτηµα που πρέπει να δει κάποιο θέµα, 
έρχεται το απόγευµα στο γραφείο, κάποια στιγµή, παίρνει το ζήτηµα το µελετάει και µε παίρνει 
τηλέφωνο το βράδυ. Και µιλάµε για ζητήµατα τα οποία πρέπει να τρέξουν εντός της ηµέρας 
της ίδιας. Νοµίζω έτσι λειτουργούν οι νοµικοί σύµβουλοι. Τουλάχιστον αυτή την εµπειρία έχω. 

 
Ευχαριστώ. Κάποιος άλλος συνάδελφος; Ο κ. ∆ήµαρχος έχει το λόγο. 
 
Αγαπητοί συνάδελφοι, το θέµα είναι και σοβαρό ασφαλώς και δυσάρεστο, 
προέχουν όµως τα συµφέροντα του ∆ήµου, η καλή διοικητική του πορεία. Θα 

µπορούσα να πω ότι ανάθεµα όταν πήρα την απόφαση να τροποποιηθεί ο Οργανισµός και να 
προχωρήσουµε στη σύσταση Νοµικής Υπηρεσίας, δεν το λέω όµως διότι οι 2 τουλάχιστον 
δικηγόροι ανταποκρίνονται απολύτως στα καθήκοντα και στα προβλεπόµενα από τη 
νοµοθεσία. Όταν το 2007 διαπίστωσα  τα τεράστια νοµικά προβλήµατα τα οποία υπάρχουν 
στο ∆ήµο, µε τα κληροδοτήµατα, µε τις εγγραφές στο Κτηµατολόγιο, µε πάρα πολλά 
ανοίγµατα, µιλάµε για δεκάδες υποθέσεις, µε το µεγάλο ζήτηµα των εισφορών, µιλάµε για 
δεκάδες υποθέσεις, ζητήµατα οικονοµικά     κυρίως που έπρεπε να τακτοποιηθούν, πήρα τότε 
την απόφαση και ήρθε το θέµα στο ∆ηµοτικό Συµβούλιο να συγκροτήσουµε Νοµική Υπηρεσία 
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και προσλάβαµε ένα µεγάλο αριθµό δικηγόρων, είναι αλήθεια, διότι τα θέµα ήσαν πάρα πολλά, 
µε ένα βάρος οικονοµικό για το ∆ήµο Καλαµάτας πάρα πολύ µεγάλο αλά έτσι θεωρήθηκε τότε 
ότι έπρεπε να γίνει. Μιλάµε για αµοιβές οι οποίες είναι πολύ µεγαλύτερες από τις αµοιβές των 
υπαλλήλων µε όσα χρόνια υπηρεσίας και αν έχουν εδώ, αλλά είπαµε να το ξεκινήσουµε. Ο 
µπούσουλας σε όλη αυτή τη διαδικασία και τη συνεργασία ποιος είναι; Ο νόµος. Σύµφωνα 
λοιπόν µε το νόµο αυτής της πολιτείας ¨Κώδικας Κατάστασης ∆ηµοτικών και Κοινοτικών 
Υπαλλήλων¨ στο άρθρο 165 ¨Οι απασχολούµενοι σύµφωνα µε τα παραπάνω δικηγόροι …¨ 
Συγγνώµη ήθελα να σας πω ότι η πρόσληψη  έγινε κατά τη διαδικασία που προβλέπεται από το 
νόµο.  ¨Οι απασχολούµενοι σύµφωνα µε τα παραπάνω δικηγόροι υποχρεούνται σε παροχή 
υπηρεσίας στο Κατάστηµα του οικείου ΟΤΑ για χρόνο που ανταποκρίνεται στις εκάστοτε 
υπάρχουσες υπηρεσιακές συνθήκες εφόσον δεν παρίσταται ανάγκη παράστασης ενώπιον 
∆ικαστικών ή ∆ιοικητικών Αρχών¨. ∆ίνει την ευελιξία και τα περιθώρια, τα δίνει ο νόµος. ∆εν 
λέει εδώ πέρα  εφόσον δεν εµποδίζονται διατακτικά καθήκοντα που προσφέρονται στην 
Αθήνα, στη Λέσβο, στον Πειραιά, στη Σπάρτη, εδώ και εκεί. Λοιπόν και από εκεί και πέρα 
άρχισε εδώ και µία  διετία µία ολόκληρη ιστορία. Το ποιος προσδιορίζει τις υπηρεσιακές 
ανάγκες δεν είναι ο δικηγόρος, ο ∆ήµαρχος είναι που είναι προϊστάµενος και του δικηγόρου  
και όλων όσων απασχολούνται στο συγκεκριµένο διοικητικό σύστηµα, Μπαίνουνε λοιπόν παρά 
πολλά ζητήµατα. Ή έχουµε το νόµο ή δεν έχουµε, ή αρχίζουµε και ψάχνουµε τι λέει ο 
∆ικηγορικός Σύλλογος  τι λέει ο ένας τι λέει ο άλλος. Λοιπόν χθες είχαµε τη διαδικασία της 
πιστοποίησης για το ΕΣΠΑ, έχετε υπόψη σας  ότι αν δεν έχοµε δικηγόρο εδώ κάθε µέρα, κάθε 
µέρα, έναν, ο οποίος θα ασχολείται µόνο µε τα έργα δεν θα µπορέσοµε να συντάξοµε τους 
σχετικούς φακέλους. Κάθε µέρα η ∆ιεύθυνση Τεχνικών Υπηρεσιών θέλει έναν δικό της 
δικηγόρο, µόνη της, και δεν φτάνει. Η ∆ιεύθυνση Ανάπτυξης µαζί µε τη ∆ηµοτική Περιουσία 
θέλει άλλον, τον δικό της. Εµένα η σκέψη µου ήταν να υπάρξει µία εξειδίκευση, να είναι δίπλα 
στις υπηρεσίες να παρέχουν νοµικές συµβουλές στους ∆ιευθυντές, δίπλα στο ∆ήµαρχο… Εγώ 
κάθε µέρα καλώ 5 φορές δικηγόρο στο γραφείο µου, δεν είναι δυνατόν να ψάχνω ούτε να 
σηκώνω το τηλέφωνο, ένας ∆ήµος  που πληρώνει τόσα χρήµατα. Τότε να µην ακολουθούσα 
αυτή τη λύση να έλεγα φέρτε µια λίστα, αυτοί οι 10 αυτοί µου κάνουνε. Αυτό έπρεπε να κάνω;   
Ελάτε εδώ εσείς οι 10 πάρετε τις υποθέσεις και να αρχίζω … Αυτή η πρακτική γι΄ αυτό  
συνηθίζεται και δεν προχωρούν σε µόνιµες λύσεις. Γι΄ αυτό συνηθίζεται αυτή η πρακτική. Σας 
λέγω λοιπόν, ξεχάστε το ΕΣΠΑ αν δεν έχουµε εδώ πέρα µόνιµη παρουσία των δικηγόρων, 
ξεχάστε την εγγραφή στα Κτηµατολόγια, ξεχάστε τις διαδικασίες των διαγωνισµών και ξεχάστε 
την εύρυθµη λειτουργία των υπηρεσιών και ξεχάστε ακόµα και τη λειτουργία της Νοµικής 
Υπηρεσίας όταν ο ένας δικηγόρος λέει ¨Ότι εγώ κοίταξε υπάρχει αυτός ο νόµος αλλά υπάρχουν 
και οι άλλοι και οι άλλοι και οι νοµολογίες και οι παρανοµολογίες … ¨και τα ξέρουµε όλα αυτά 
τα πράγµατα, ¨… και ακολουθούµε εµείς το δικό µας δρόµο διότι εµείς …¨ και έτσι κι αλλιώς, 
¨… έχουµε αυτό, έχουµε το άλλο, εσείς που δεν έχετε τίποτα καθίστε εδώ πέρα. Υπάρχει και η 
λειτουργία της Νοµικής Υπηρεσίας, υπάρχουν και οι άλλοι¨. Εδώ ρωτήστε όσους έχουν 
διατελέσει Αντιδήµαρχοι. Νοµίζετε ότι υπάρχει κάποιο πρόβληµα προσωπικό ή από εµένα; Το 
αντίθετο µάλιστα, εγώ βαθύτατα λυπούµαι για την εξέλιξη αυτού του πράγµατος. Φτάσαµε 
εδώ ύστερα από 2 χρόνια και. Υπάρχει µια ιστορία. Έφτασα στο σηµείο να κάνω περικοπή 
αποδοχών, η συγκεκριµένη πράξη πήγε στην Περιφέρεια, πήγε  στην Επιτροπή του άρθρου 
152, δικαστήριο εν τη ευρεία έννοια, κρίθηκε ως πράξη. ∆εν είναι δυνατόν να λειτουργήσουµε 
διαφορετικά. Ή θα έχουµε την επιλογή των δικηγόρων µε την έµµισθη εντολή µε την 
υποχρέωση παρουσίας που θα κρίνει ο προϊστάµενός τους που στην προκειµένη περίπτωση 
είναι ο ∆ήµαρχος… Και τι έκρινα; 4 ώρες. Και εν πάση περιπτώσει όποιος δεν µπορεί, κάντε και 
µια πρόταση δική σας να δούµε, για να µπορούµε να συνεννοηθούµε. Υπάρχουν και οι άλλοι 
δεν είναι δυνατόν οι άλλοι δύο να είναι τυπικοί να είναι παρόντες, να τους έχοµε βγάλει την 
ψυχή κυριολεκτικά µέρα και νύχτα µε τα διάφορα θέµατα εδώ, 5 φορές ο καθένας έρχεται 
κάθε µέρα στο γραφείο µου, να έχω συνεχή διένεξη µε το Γενικό Γραµµατέα για τι γίνεται µε 
τα θέµατα και το ένα και το άλλο. Εργοδότης είµαστε θέλοµε συγκεκριµένα πράγµατα αυτή τη 
στιγµή και συγκεκριµένη παροχή των υπηρεσιών, και δεν το λέγω εγώ, το λέγουν όλοι οι 
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Αντιδήµαρχοι, όλοι οι ∆ιευθυντές των υπηρεσιών, παρακαλώ ελάτε σε επικοινωνία µε όλους 
τους ∆ιευθυντές των υπηρεσιών, για το συµφέρον της πόλης αγαπητοί συνάδελφοι. Γιατί 
αλήθεια; Σας λέγω αν δεν ήταν οι άλλοι δύο δικηγόροι θα έλεγα ανάθεµα που προχώρησα 
στην πρόσληψη, να παίρνω έτσι ευκαιριακά, όπως γίνεται από τη Νοµαρχία, δεν ήταν όµως 
σωστό για το ∆ήµο και εξακολουθώ να επιµένω ότι η έµµισθη εντολή σε κάθε περίπτωση είναι 
καλλίτερη επιλογή αλλά να τηρείται ο νόµος. Τους χρειαζόµαστε 4 ώρες την ηµέρα εδώ και 
είναι λίγο, µπορούν να γίνουν 6. Και ποια είναι η ελαστικότητα αυτή που λέει ο νόµος, όταν 
έχουν δικαστήρια ή του ∆ήµου ή δικά τους να πηγαίνουνε στα δικαστήριά τους και να έρχονται 
εδώ στη συνέχεια. Αλλά εν πάση περιπτώσει αν θέλουν και κάτι άλλο στα λογικά πλαίσια να το 
δούµε ρε αδερφέ αλά ξεπεράσαµε κάθε όριο λογικής.  
Λοιπόν ο ∆ήµος ζητεί δικηγόρους να προσφέρουν υπηρεσία 4 ώρες την ηµέρα, συγκεκριµένη 
υπηρεσία, µε ανοχές, να υπάρξουν οι ελαστικότητες, αυτές που λέει η λογική όµως, όχι πέραν 
της λογικής.  
∆εν έχω να πω κάτι άλλο.  

 
Κύριε Πρόεδρε συγγνώµη, θέλω να πω ότι έχω µία σειρά από αποδεικτικά 
έγγραφα για όλους τους ισχυρισµούς µου που πρέπει να τους καταθέσω στη 

Γραµµατεία και νοµίζω ότι πρωτεύον έγγραφο είναι αυτό το οποίο µόλις σήµερα 
καθαρογράφηκε, είναι η απόφαση του ∆ικηγορικού Συλλόγου Καλαµάτας που ούτε λίγο ούτε 
πολύ λέει ότι ακόµα και υπηρεσιακές συνθήκες, που λέει ότι η ∆ηµοτική Αρχή τις καθορίζει, 
πρέπει να καθορίζονται λέει κατά την αρχή της καλής πίστης άρα καλοπροαίρετα προς το 
πρόσωπο του δικηγόρου. 

 
 Ναι, ο Σύλλογος, δώστε το στα πρακτικά εδώ να γραφτεί. 
Λοιπόν, κ. Μπασακίδη θέλετε  κάτι συµπλήρωµα; Ο κ. Κουτσογιανόπουλος κάτι; 

Ο κ. Αθανασόπουλος; Εν τάχη.  
 
Άρα δηλαδή εµείς ψευδόµεθα, όταν συνεχώς σας αναζητούσαµε και δεν 
σας βρίσκαµε; Συγγνώµη γιατί υπό αυτή την έννοια σηµαίνει ότι εµείς 

ψευδόµεθα. Όταν έρχεται ο κλητήρας να παραλάβοµε ένα εξώδικο ή µία υπόθεση και 
αναζητούµε νοµικό και δεν σας βρίσκαµε επί 2 χρόνια, ψευδόµεθα;  

 
 Κύριε ακούστε, µιλάω µε αποδεικτικά στοιχεία και επικαλούµαι την αρχή της 
καλής πίστης. Όσον αφορά για εσάς έχετε έρθει πολλάκις στο γραφείο  του 

νοµικού συµβούλου και µου έχετε πει και θέµατα τα οποία δεν είναι πολύ στενά συνδεδεµένα 
µε νοµικά θέµατα.  Αν λοιπόν …  
∆εν θυµάστε, σας το θυµίζω εγώ ότι όχι µόνο σας έχω εξυπηρετήσει πολλάκις στο γραφείο του 
νοµικού συµβούλου αλλά µου έχετε µιλήσει και περαιτέρω για τη ζωή σας.  
 
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: Ωραία.  
 
ΡΑΛΛΗΣ: Μια ερώτηση Πρόεδρε.    
 
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: Ο κ. Ράλλης. 
 
ΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Για τη ζωή µου εγώ;  
 
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: Ο κ. Ράλλης. Μη δίνετε συνέχεια, ησυχία. Μια ερώτηση ο κ. Ράλλης. 
              
ΡΑΛΛΗΣ: Μια ερώτηση. Αν θυµόσαστε, αν θυµούνται…  
 
ΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Για τη ζωή µου;  

ΜΑΝΙΑΤΗΣ:  

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

ΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΜΑΝΙΑΤΗΣ: 
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Φωνή: … (δεν ακούγεται) 
 
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ:  Ησυχία παρακαλώ. Κύριε Ράλλη ορίστε. 
 
ΡΑΛΛΗΣ:  Όταν είχε κάνει την αίτηση ο κ. Μανιάτης, σας είχε κρύψει ότι διδάσκει;    
 
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ:  Λέτε για την πρόσληψη, δεν ξέρω αν … 
 
ΡΑΛΛΗΣ: Σας είχε πει ότι δεν έχει διδακτικά καθήκοντα;  
 
Φωνή: … (δεν ακούγεται)  
 
ΡΑΛΛΗΣ: Σας είπε ότι διδάσκει εκεί, εκεί …; 

 
 Ο κ. Μανιάτης ήταν στη θέση του προτού γίνω εγώ Γενικός 
Γραµµατέας δεν µπορώ να απαντήσω σ΄ αυτό το ερώτηµα.  

 
ΡΑΛΛΗΣ: Ποιος θα µου πει;  
 
∆ΗΜΑΡΧΟΣ: Θα σας πω εγώ. 
 
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: Ο ∆ήµαρχος, ορίστε.   

 
Η πρόσληψη έγινε µε συγκεκριµένες διαδικασίες και απ’  ότι γνωρίζω ο κ. 
Μανιάτης δεν έχει θέση συγκεκριµένη, µόνιµη θέση διδάσκοντος. Υποβάλει 

δικαιολογητικά κάθε χρόνο και προσλαµβάνεται ή δεν προσλαµβάνεται. Είναι ωροµίσθιος. 
 
Τότε είχε προσληφθεί; 

 
∆εν ξέρω. Αλλά µπορούσε να προσληφθεί ή να µην προσληφθεί. Και δεν ξέροµε 
εάν προσλαµβάνονται εδώ, εκεί ή παραπέρα. ∆εν έχει κάποια µόνιµη θέση ώστε 

να είναι δεδοµένο. 
 
Όχι, ξεκάθαρα. Εάν σας είχε πει ότι διδάσκει. 

 
Ήξερα πάντοτε δίδασκε αλλά αυτό εξαρτιότανε. Μπορούσανε να τον πάρουνε, 
µπορούσανε και να µην τον πάρουνε.  
 
Άλλη ερώτηση; Όχι. Λοιπόν η πλειοψηφία ναι. Η µειοψηφία; Ονοµαστική; 
Ορίστε, κατάλογο. 

 
 
Ακολούθως ο κ. Πρόεδρος θέτει στο Σώµα προς έγκριση τη λύση της έµµισθης εντολής του 
συγκεκριµένου δικηγόρου δια καταγγελίας της και καταβολής της νοµίµου αποζηµιώσεως του 
και οι παρόντες κατά τη διάρκεια της ψηφοφορίας δηµοτικοί σύµβουλοι τοποθετούνται ως 
εξής: ΥΠΕΡ τάσσονται οι κ.κ. Αθανασόπουλος, Γουρδέας, Ηλιόπουλος Ιωαν., Ηλιόπουλος Παν., 
Καµβυσίδης, Κλείδωνας, Κουδούνης, Λαγανάκος, Μιχαλόπουλος, Μπασακίδης, Πολίτης, Σπίνος,  
και Καρατζέας Παναγιώτης, Πρόεδρος του ∆ηµοτικού Συµβουλίου. ΚΑΤΑ τάσσονται οι κ.κ. 
Αλευράς, Μπάκας Ιωάν., Νταγιόπουλος, Ράλλης, Τσακαλάκου και Τσερώνης, ενώ ΛΕΥΚΗ ψήφο 
δηλώνει ο κ. Παπαµικρούλης.  
 

ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

∆ΗΜΑΡΧΟΣ: 

ΡΑΛΛΗΣ: 

∆ΗΜΑΡΧΟΣ: 

ΡΑΛΛΗΣ: 

∆ΗΜΑΡΧΟΣ: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 
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Για να δικαιολογήσω την ψήφο µου. Εγώ τιµώ τον κ. Μανιάτη αλλά 
πιστεύω ότι για να αφοσιωθεί στα καθήκοντα του διδάσκοντος δεν 

µπορεί να εξυπηρετήσει το ∆ήµο. Γι’  αυτό θα ψηφίσω υπέρ της εισήγησης. 
 
Για να δικαιολογήσω κι εγώ την ψήφο µου. Είναι ΛΕΥΚΟ γιατί πιστεύω ότι 
σε εσάς εναπόκεινται να αποφασίσετε τι σας χρειάζεται περισσότερο. 

Πιθανόν κάποια στιγµή να σας χρειάζεται ένας υπηρεσιακός δικηγόρος, κάποια στιγµή να σας 
χρειάζεται ένας ταλαντούχος δικηγόρος. Εσείς ξέρετε, εσείς έχετε ζήσει δύο χρόνια, είναι δική 
σας απόφαση. 
 

 
∆εκατρία (13) ΥΠΕΡ, έξι (6) ΚΑΤΑ, ένα (1) ΛΕΥΚΟ. 
 

Ωραία. Θέµα 9. 
 
∆εν ξέρω τι είναι το «ωραία»; 
 
Να προχωρήσω παρακάτω, αυτό είναι το «ωραία» για µένα. 
 
(∆εν ακούγεται τι λέει). 
 
Ωραία να προχωρήσω παρακάτω. Κάθε φορά έτσι λέω κύριε. Είναι συνηθισµένη 
έκφρασή µου. 

 
 
Ακολούθως ο κ. Μανιάτης καταθέτει στον ειδικό γραµµατέα του ∆ηµοτικού Συµβουλίου 
φάκελο µε διάφορα έγγραφα και σχετική κατάσταση που συνοδεύει το φάκελο στην οποία 
αναφέρονται τα έγγραφα ως εξής: 

 
1. Ακριβές αντίγραφο από το ακριβές αντίγραφο της προσβαλλόµενης πράξεως περικοπής του 

∆ηµάρχου Καλαµάτας (03-06-2008, Αρ. Πρωτ. 12808) 

2. Η υπ’ αριθ. 184/2003 Γνωµοδότηση του Γ’ Τµήµατος του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους 
(από την Ιστοσελίδα του Ν.Σ.Κ. www.nsk.gr) 
Ακριβές αντίγραφο ακριβούς αντιγράφου απόφασης ∆ηµάρχου Καλαµάτας της 6.8.2007 

3. Ακριβές αντίγραφο ακριβούς αντιγράφου απόφασης ∆ηµάρχου Καλαµάτας (6.8.2007, Αρ. 
πρωτ. 17953) 

4. Ακριβές αντίγραφο ακριβούς αντιγράφου απόφασης του Γενικού Γραµµατέα ∆ήµου 
Καλαµάτας (για το πρόγραµµα εργασίας) (Α.Π. 22.11.2007, Αρ. Πρωτ. 27390) 

5. Ακριβές αντίγραφο ακριβούς αντιγράφου απόφασης του ∆ηµάρχου Καλαµάτας της 
24.03.2008 (Αρ. Πρωτ. 6606) 

6. Ακριβές αντίγραφο της Πράξης Πρύτανη Πανεπιστηµίου Ιωαννίνων (11 Μαρτίου 2008, Αρ. 
Πρωτ. 13960 

7. Ακριβές αντίγραφο της Βεβαίωσης Προϋπηρεσίας Τ.Ε.Ι. Αθήνας (19/05/2008, Αρ. Πρωτοκ. 
Φε. 18/6123) 

8. Ακριβές αντίγραφο του ακριβούς αντιγράφου της Βεβαίωσης ∆ηµάρχου Καλαµάτας 
(21.1.2008, Αριθµ. Πρωτ. 712) γ(σχέση εντολής µε συναφές διδακτορικό δίπλωµα στο 
δηµόσιο δίκαιο και έκδοση και σχετικών γνωµοδοτήσεων στο ∆ίκαιο και στην Τεχνική 
Νοµοθεσία) 

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ ΠΑΝ.: 

ΠΑΠΑΜΙΚΡΟΥΛΗΣ: 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

ΜΑΝΙΑΤΗΣ: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

ΜΑΝΙΑΤΗΣ: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 
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9. Η υπ’ αριθµ. 4 16/1996 γνωµοδότηση Ν.Σ.Κ., του κ. Μαυρίκα Ν., Νοµικού Συµβούλου 
(Ατοµ. Γνωµ. ΓΝΣ Υπουργείου Εσωτερικών) 

10. Προσφυγή Α. Μανιάτη ενώπιον του Τµήµατος Τοπικής Αυτοδιοίκησης και ΝΠ∆∆ της 
∆ιεύθυνσης Τοπικής Αυτοδιοίκησης και ∆ιοίκησης Νοµού Μεσσηνίας της ∆ιεύθυνσης της 
Περιφέρειας Πελοποννήσου (υπ’ αριθµ. Πρωτ. 33252/7384) 

11. Αντίγραφο από το ακριβές αντίγραφο του εγγράφου του ∆ηµάρχου Καλαµάτας προς τη 
∆/νση Τοπ. Αυτ/σης Νοµού Μεσσηνίας (07 Ιουλίου 2008, Αριθ. Πρωτ. 15064/1736) 

12. Ακριβές αντίγραφο από το ακριβές φωτοαντίγραφο της πράξης του κ. Νταίβις, (5/8/2008, 
Αριθµ. Πρωτ. 40790/8736) 

13. Αίτησή µου προς το ∆ικηγορικό Σύλλογο Καλαµάτας της 04.12.2008 µαζί µε τη σχετική 
συνηµµένη από 31.08.2008 ιδιωτική Γνωµοδότησή µου προς το ∆ικηγορικό Σύλλογο 
Καλαµάτας «Καθηµερινή παράσταση δικηγόρων στο δικηγορικό κατάστηµα» 

14. Η προσφυγή µου στην Ειδική Επιτροπή του άρθρου 152 του Ν. 3463/2006 

15. Έγγραφο 6832/27.03.2008 του Γενικού Γραµµατέα ∆ήµου Καλαµάτας (Χρόνος παροχής 
υπηρεσίας στο κατάστηµα του ∆ήµου) 

16. Έγγραφό µου 7451.03.04.2008 σε απάντηση προς το Έγγραφο 6832/27.03.2008 του 
Γενικού Γραµµατέα ∆ήµου Καλαµάτας 

17. Έγγραφο της 17.03.2008 (Ν.Υ. 140/08) του Γενικού Γραµµατέα ∆ήµου Καλαµάτας 
(Απεργία) 

18. Έγγραφο της 18.3.2008 του Γενικού Γραµµατέα ∆ήµου Καλαµάτας σε απάντηση του 
Εγγράφου της 17.03.2008 (Ν.Υ. 140/08) του Γενικού Γραµµατέα ∆ήµου Καλαµάτας 

19. Έγγραφο της 29.09.2008 του Γενικού Γραµµατέα ∆ήµου Καλαµάτας (Συντονισµός έργου 
Νοµικής Υπηρεσίας) 

20. Έγγραφο της 04.11.2008 (Αριθµ. Πρωτ. 23977/2748) του ∆ηµάρχου Καλαµάτας 
και µε εντολή ∆ηµάρχου της ∆ιευθύντριας ∆ιοίκησης — Οικονοµίας και η 
συνηµµένη χορηγηθείσα Βεβαίωση στην οποία υπογράφει στις 4/11/2008 ως 
«Ο Προϊστάµενος (της κύριας θέσης)» ο Γ.Γ. ∆ήµου Καλαµάτας Παν. 
Κουτσογιαννόπουλος 

21. Έγγραφο του Προέδρου της Ειδικής Επιτροπής άρθρου 152 Ν. 3463/2006 Περιφέρειας 
Πελοποννήσου µε συνηµµένο απόσπασµα του υπ’ αριθµ. 36/8-10-2008 Πρακτικού και της 
υπ’ αριθ. 82/36/8-10-2008 απόφασης της Επιτροπής που αφορά προσφυγή του Αντωνίου 
Μανιάτη κατά της υπ’ αριθ. 40790/8736/5-8-2008 απόφασης του Γενικού Γραµµατέα 
Περιφέρειας Πελοποννήσου 

22. Απόφαση Πολυµελούς Πρωτοδικείου Αθηνών 5095/2008 (από τη ΝΟΜΟΣ) 

23. Πράξη 90/2006 του Ελεγκτικού Συνεδρίου (από τη ΝΟΜΟΣ) 

24. Έγγραφο του ∆ηµάρχου Καλαµάτας (13.1.2009 Α.Π. 520) µε Θέµα «Κλήση σε 
ακρόαση» προς Αντώνη Μανιάτη 

25. Βεβαίωση του ΕΑΠ της 26/01/2009 για διδασκαλία µου στη ∆ΧΤ6Ο 2007-2008 (Αρ. Πρωτ. 
ΤΠ-505) 

26. Βεβαίωση του ΕΑΠ της 26/01/009 για διδασκαλία µου στη ∆ΧΤ6Ο 2008-2009 και επίβλεψη 
διπλωµατικών εργασιών ∆ΧΤ (ΑΡ. Πρωτ. ΤΠ-506) 

27. Βεβαίωση της Στρατιωτικής Σχολής Ευελπίδων περί της διδασκαλίας µου σε αυτή κατά το 
εαρινό εξάµηνο 2008-2009 (8 Ιαν 2009) 
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28. ‘Εκθεση επίδοσης (αριθµός 1123) της δικαστικής επιµελήτριας ∆ήµητρας Π. Ζόµπολα µε 
την οποία αποδεικνύεται ότι στις 26.01.2009 επέδωσε προς τον Υπουργό Εσωτερικών 
ακριβές αντίγραφο της αίτησης αναστολής µου ενώπιον του ΣτΕ και την µε αριθµό 
κατάθεσης 2240/22-01-2009 σύστοιχη Πράξη του Προέδρου του Γ’ Τµήµατος του ΣτΕ 

29. Έγγραφό µου προς το ∆ήµαρχο Καλαµάτας (Α.Π. 1237/22/1/09) σε απάντηση του 
εγγράφου του ∆ηµάρχου Καλαµάτας (13.1.2009 Α.Π. 520) µε Θέµα «Κλήση σε ακρόαση» 
προς Αντώνη Μανιάτη 

30. ‘Εκθεση επίδοσης (αριθµός 18075) της δικαστικής επιµελήτριας Γεωργίας Ι. 
Κανελλοπούλου µε την οποία αποδεικνύεται ότι επέδωσε στις 10.02.2009 προς το ∆ήµο 
Καλαµάτας την αίτηση αναστολής 2240/2008 του Α. Μανιάτης ενώπιον του ΣτΕ 

31. Γνωµοδότηση 12/2008 του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους (στην οποία ουσιαστικά 
υιοθετείται η ρητά µνηµονευόµενη σχετική Γνωµοδότηση Α. Μανιάτη) 

32. Απόφαση Επιτροπής Αναστολών ΣτΕ 325/2008 σχετικά µε την υπηρεσία «Λειτουργία και 
συντήρηση της Μονάδας Λυπασµατοποίησης Απορριµµάτων Καλαµάτας» η οποία δεν 
θεωρεί παράνοµη απόφαση του ∆ηµοτικού Συµβουλίου Καλαµάτας σε συνδυασµό µε την 
από 14.9.2007 εισήγηση του νοµικού συµβούλου του ∆ήµου Καλαµάτας (στην οποία 
βασίστηκε η απόφαση του ∆ηµοτικού Συµβουλίου) 

33. Πράξη 0149/Συνεδριάσεως 19η /4.7.2008 του Τµήµατος VII (Α’ ∆ιακοπών) του Ελεγκτικού 
Συνεδρίου (που κάνει ρητά λόγο στη σχετική 4478/25.2.2008 γνωµοδότηση του Α. 
Μανιάτη ως Νοµικού Συµβούλου του ∆ήµου, και την οποία στην ουσία αποδέχεται) 

34. Πτυχίο Νοµικής Α. Μανιάτη 

35. Μεταπτυχιακό ∆ίπλωµα Σπουδών ∆ηµοσίου ∆ικαίου Α. Μανιάτη 

36. ∆ιδακτορικό ∆ίπλωµα ∆ηµοσίου ∆ικαίου Α. Μανιάτη (στα γαλλικά) 

37. Πράξη Προέδρου ∆Σ ∆ΙΚΑΤΣΑ (περί αναγνωρίσεως διδακτορικού Α. Μανιάτη) 

38. Βεβαίωση συγγραφής βιβλίου ΕΑΠ «Νοµοθεσία Μελετών και Εκτέλεσης ∆ηµοσίων 
Τεχνικών ‘Εργων (στο βιβλίο ετέθη στο εξώφυλλο µακέτα του τεχνικού έργου του ∆ήµου 
Καλαµάτας «Ψαράκια») 

39. Βεβαίωση Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης Μεσσηνίας περί συνεργασίας Α. Μανιάτη µαζί της 

40. Βεβαίωση διορισµού Α. Μανιάτη ως άµισθου συνεργάτη του Ελληνικού Ινστιτούτου 
∆ιεθνούς και Αλλοδαπού ∆ικαίου 

41. Βεβαίωση ένταξης Α. Μανιάτη στο Προσωρινό Μητρώο Κύριου ∆ιδακτικού Προσωπικού 
του Εθνικού Κέντρου ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αυτοδιοίκησης 

42. Πιστοποιητικό Οικογενειακής κατάστασης Α. Μανιάτη 

43. Βεβαίωση προϋπηρεσίας στην ΑΣΠΑΙΤΕ (8-01-2008) 

44. Βεβαίωση προϋπηρεσίας ΤΕΙ Πάτρας (17/12/2007) 

45. Βεβαίωση διδακτικής προϋπηρεσίας µου στο ΤΕΙ Καλαµάτας µέχρι και το εαρινό εξάµηνο 
2007-2008 (10/6/2008, Αριθµ. Πρωτ. 2780) 

46. Βεβαίωση προϋπηρεσίας µου στη ∆ΕΟ1Ο του ΕΑΠ 2002-2003 έως και 2006- 2007. 

47. Εξώφυλλο του υπό έκδοση βιβλίου Α. Μανιάτη «∆ίκαιο Μονάδων Υγείας και Πρόνοιας» 
Εκδόσεις Αντ. Ν. Σάκκουλας Αθηνα – Κοµοτηνή 2009. 

48. Εξώφυλο (και σχετική εσωτερική σελίδα) του εκδοθέντος βιβλίου µου για το ΕΑΠ 
«Νοµοθεσία και Ασφάλεια Τεχνικών ‘Εργων Τόµος Α’ — Μέρος Β’ Νοµοθεσία Μελετών και 
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Εκτέλεσης ∆ηµοσίων Τεχνικών ‘Εργων» ΕΑΠ Πάτρα 2008 (µε το έργο του ∆ήµου 
Καλαµάτας «Ψαράκια» στο Εξώφυλλο) 

49. Εξώφυλλο (και σχετική εσωτερική σελίδα) του εκδοθέντος βιβλίου µου «Ο 
εκδηµοκρατισµός των ΜΜΕ» Εκδόσεις Αντ. Ν. Σάκκουλας Αθήνα — Κοµοτηνή 2008. 

50. Εξώφυλλο (και σχετική εσωτερική σελίδα) του εκδοθέντος βιβλίου µου «La violence 
familiale» Ant. N. Sakkoulas Bruylant Athenes 2007 

51. Εξώφυλλο(και σχετική εσωτερική σελίδα) του εκδοθέντος βιβλίου µου «Εισαγωγή στο 
πολιτιστικό δίκαιο» Εκδόσεις Αντ. Ν. Σάκκουλας Αθήνα -  Κοµοτηνή 2008. 

52. Α. Μανιάτης, Βιογραφικό Σηµείωµα — Αναλυτικό Υπόµνηµα ∆ηµοσιεύσεων Α. Μανιάτη, 20 
Φεβρουαρίου 2009 

53. Βεβαίωση Περί του θανάτου του Παναγιώτη Μανιάτη του ∆ηµητρίου (στις 18.09.2008) 

54. Απόσπασµα της από 29-1-2009 απόφασης πρακτικού του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του 
∆ικηγορικού Συλλόγου Καλαµάτας. 

 
 
 
Το ∆ηµοτικό Συµβούλιο µε την ολοκλήρωση της διαλογικής συζήτησης, λαµβάνοντας υπόψη 
του τα προαναφερόµενα και το αποτέλεσµα της παραπάνω ψηφοφορίας, κατά πλειοψηφία, 
 
 

Α  Π  Ο  Φ  Α  Σ  Ι  Ζ  Ε  Ι 
 

Τη λύση της έµµισθης εντολής του κ. Αντωνίου Μανιάτη δια καταγγελίας της και 
καταβολής της νοµίµου αποζηµιώσεως.   

 
 
 
Έτσι συντάσσεται αυτό το απόσπασµα πρακτικού το οποίο υπογράφεται όπως ακολουθεί : 

ΤΟ ∆ΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

 

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ  ΤΑ ΜΕΛΗ  

Καρατζέας Ν. Παναγιώτης 1. Αθανασόπουλος Κων/νος 

 2. Αλευράς ∆ιονύσιος  

 3. Γουρδέας Ανδρέας  

 4. Ηλιόπουλος Ιωάννης 

 5. Ηλιόπουλος Παναγιώτης 

 6. Καµβυσίδης Ιωάννης 

 7. Κλείδωνας Θεοφάνης  

 8. Κουδούνης Αργύριος 

 9. Λαγανάκος Γεώργιος  

 10. Μιχαλόπουλος Σωτήριος 

 11. Μπάκας Ιωάννης 
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 12. Μπασακίδης Νικόλαος  

 13. Νταγιόπουλος Γεώργιος  

 14. Παπαµικρούλης Παναγιώτης  

 15. Πολίτης ∆ηµήτριος 

 16. Ράλλης Γεώργιος  

 17. Σπίνος Γεώργιος 

 18. Τσακαλάκου Σταυρούλα 

 19. Τσερώνης Κων/νος  
 

Ακριβές Απόσπασµα 
Καλαµάτα,  4 Μαρτίου 2009 

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ  
ΤΟΥ ∆ΗΜΟΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ  

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΑΡΑΤΖΕΑΣ 
 


